
رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه بی تردید هر کسی که 
در شهرداری کار می کند حتما باید جزو اتباع قانونی باشد و 
پیمانکاران نیز باید برای کارگران خود رونــد قانونی را اجرا 
کنند، گفت: حضور پاکبانان اتباع تنها درصورت مجاز بودن 

قانونی است.
به گزارش ایسنا، مهدی چمران در دویست و شصت و یکمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شــهر تهران در تشریح دستور 
جلسه شــورا گفت: در ابتدا با توجه به قانونی که همه املاک 
برای سند متکی به شهرداری ها هســتند و مردم مشکلات 
فراوانی در این حوزه دارند، از رئیس اتحادیه ســردفترداران 
دعوت شــد که در صحن شــورا حضور پیدا کنند و گزارشی 
در این زمینــه ارائه کنند. پس از آن نیز ۳ حسابرســی مورد 
بررســی قرار می گیرد و در ادامه جلســه پرونده باغات مورد 

بررسی قرار می گیرد. وی در خصوص افزایش ترافیک ناشی 
از آغاز سال تحصیلی در ابتدای مهرماه نیز گفت: اگر مهرماه 
و فصل مدارس آغاز شــود باران هم بیایــد و خدایی ناکرده 
اتفاقی در شهر رخ دهد، ترافیک وحشــتناک می شود. باید 
 تلاش هــای همزمانی رخ دهــد که بتوانیم حجــم ترافیک 

را کاهش دهیم.
چمران ادامه داد: در جلســات آینده نیز دعوتی خواهیم کرد 
که شــهرداری اقدامات خود درخصوص مهرمــاه را در قالب 
گزارشی ارائه دهد؛ اما قطعا هر اقدامی صورت بگیرد حداقل 
در ابتدای مهرماه ۲۰ درصد افزایش ترافیک را خواهیم داشت. 
موضوعات مختلفی مورد بررسی قرار گرفته که به عنوان علل 
افزایش ترافیک و چند مورد شــامل هوشمندسازی، تنظیم 
ساعت کار ادارات و ... وجود داشته که همگی تاثیرات متفاوتی 

روی ترافیک دارند. در ماه های آینده نیز با شروع فصل سرما 
شاهد وارونگی دما و آلودگی هوا خواهیم بود. مشکلی که همه 
دچار آن می شویم؛ لذا باید به سمت حمل و نقل پاک همچون 

اتوبوس های برقی برویم.
رئیس شــورای شــهر تهــران در خصوص تجمع پرســنل 
عروجیان بهشت زهرا)س( در روز گذشته نیز گفت: موضوع 
را از مدیرعامل و چند نفر جویا شدم، مسئله داخلی و حقوقی 
سازمان بهشت زهراست که حل شــد. البته آنچه که گفتند 
مبنی بر اینکه پرسنل پول سفر را به صورت نقدی درخواست 
کرده اند که بگیرند، دلچســپ نبود اما در نهایت گویا گفتگو 

کردند و موضوع حل شده است.
وی درباره طرح سوال ســوده نجفی عضو شورای شهر تهران 
از شــهردار تهران نیز با تاکید بر اینکــه مراحل قانونی طرح 

سوال از شــهردار تهران طی نشــده اســت، افزود: قطعا ما 
می توانیم از شــهردار تهران دعوت کنیم که در صحن حاضر 
و در این خصوص پاســخ دهد و بحث کنیم اما در مورد این 
موضوع پاسخ را کتبا ارائه می دهند. بی تردید روز گذشته که 
خبرنگاران از پروژه های مسکن بازدید کردند، روالی است که 
 حتما باید انجام شود تا رســانه ها در جریان پروژه های فعال 

شهر قرار بگیرند.
چمران ادامه داد: پاســخ خانم نجفی به صــورت کتبی داده 
می شود و اگر شرایط و وقت اجازه دهد شهردار نیز به صحن 
شورا می آید و در این خصوص بحث و تبادل نظر انجام می شود. 
خود ســوال کننده نیز اصراری برای اینکه پاســخ به صورت 

حضوری داده شود، ندارد.
رئیس شورای شهر تهران درخصوص موضوع ساماندهی اتباع 

در کشور گفت: عوارضی برای اتباع به صورت سالیانه توسط 
شوراها تعیین می شود که اداره کل امور اتباع باید آن را اخذ 
کند و در همه کشور هم این موضوع هست. این عوارض به جای 
مالیات گرفته می شــود که البته نمی تواند جایگزین مالیات 
باشد چرا که رقم آن بسیار اندک است اما همین عوارض هم 
به خوبی اجرا و اخذ نمی شود که نیاز است با هماهنگی بیشتر 

این کار به شکل صحیح اجرایی شود.
وی درباره نامه به وزارت کشور برای اعلام زمان بندی جهت 
جایگزینی پاکبانان اتباع بــا پاکبانان ایرانی گفت: اگر چنین 
نامه ای ارسال شده احتمالا از سوی شهرداری به وزارت کشور 
ارسال شده اما بی تردید هر کسی که در شهرداری کار می کند 
حتما باید جزو اتباع قانونی باشــد و پیمانکاران نیز باید برای 

کارگران خود روند قانونی را اجرا کنند.

ســخنگوی انجمن داروســازان ایران با بیان اینکه 
پافشاری وزارت بهداشــت بر داروسازبودن موسس 
داروخانه نه تنها منطبق بر مقیاس بین المللی است، 
بلکه رویکردی منطقی اســت، اظهــار کرد: انجمن 
داورســازان ایران با توجه به مســئولیت های بسیار 
تخصصی که برای »موســس« و »مسئولان فنی« 
داروخانه ها به صورت جداگانه در نظر گرفته، معتقد 
است که متقاضی تاسیس داروخانه باید از تحصیلات 

رشته داروسازی برخوردار باشد.
دکتر شــهاب الدین جنیدی جعفری در گفت وگو با 
ایسنا،  درباره صنعت دارویی کشور اظهار کرد: اگرچه 
مسئولان سازمان غذا و دارو برای تامین داروی مورد 
نیاز کشور تلاش دارند، اما به دلایلی از جمله کمبود 
نقدینگی و تاخیر در پرداخت مطالبات دارویی از سوی 
دستگاه های مسوول، بخشــی از کمبودهای دارویی 
کشور مرتفع نشد و درصدی از بیماران و خانواده های 

آنان به کمبود دارو انتقاداتی وارد کردند. در این میان 
نیز شرکت های دانش بنیان دارویی و مجموعه های 
داروســازی با وجود تمام مشکلات دارویی همچنان 
تلاش دارند فرمول های جدید دارویی ایجاد کنند و 
سبب روشن شدن بارقه های امید در دل مردم ایران 
شوند. وی با اشاره به مشکلات نقدینگی داروخانه ها، 
شــرکت های پخش و مجموعه های دارویی، تصریح 
کرد: تخصیص ارز ترجیحی بــرای تولیدکنندگان و 
مدت زمان انتظار برای دریافت ارز، مطالبات داروخانه 
از مجموعه های بیمه گر و دریافت سهم ارز از مسائلی 
است که جامعه داروسازی طی یک سال گذشته با آن 

دست وپنجه نرم  می کردند.
عضو هیات مدیره انجمن داروسازان ایران همچنین 
در بخش دیگــری از صحبت هایش با بیــان اینکه 
متاســفانه »آیین نامه و ضوابط داروخانه ها« با تغییر 
مدیران ســازمان غذا و دارو در هر دوره دســتخوش 

تغییرات می شود، خاطرنشان کرد: آیین نامه و ضوابط 
داروخانه ها در ســال ۱۴۰۰ تغییر کــرد؛ اما برخی 
تبصره ها و مواد اصلاح شــده با قانون  »مقررات امور 
پزشکی، دارویی و مواد خوردنی و آشامیدنی« مصوب 
۱۳۳۴ در تضاد بــود و به همین دلیل نیز برخی افراد 
علیه آیین نامه جدید طرح شکایت  کردند و پس از آن 
هم، دیوان عدالت اداری برخی از مفاد آیین نامه جدید 
را لغو کرد. پس از لغو برخی مواد آیین نامه،  سازمان غذا 
و دارو برای صدور پروانه داروخانه ناچارا به رویه های 

ادوار گذشته بازگشت.
باتوجه به تاکید وزارت بهداشت مبنی بر »داروساز« 
بودن موسس داروخانه ها، انتظار می رود که بازنگری 
قانون  »مقررات امور پزشکی، دارویی و موادخوردنی و 
آشامیدنی« با هدف علمی تر کردن فضای داروخانه ها 
در دســتور کار قرار گیرد و موضوع داروســاز بودن 

موسس داروخانه ها احصا و ابلاغ شود.

رییس ســازمان حفاظــت محیط زیســت گفت: 
فرونشست زمین یک ابر چالش است که ۳۸۰ شهر 
و ۹۰۰۰ روستا دچار این فرو نشست هستند و وسعت 
آن ۱۸۵ هزار کیلومتر مربع اســت. به گزارش ایسنا، 
شینا انصاری در مراسم تکریم و معارفه معاون رییس 
جمهوری و رییس ســازمان حفاظت محیط زیست 
که در سازمان محیط زیست برگزار شد، اظهار کرد: 
امیدوارم بتوانم برای بهتر شدن حال محیط زیست 
کارهای خوبی انجام دهیم. او در ادامه گفت: در مواجهه 
با وضعیت بحرانی کشورمان باید درک ابر چالش ها 
پذیرفته شــود. بدون درک این ضرورت مشکلات و 
تعارض ها بیشتر می شود. در بحث انرژی و آب با ناترازی 
مواجه هستیم و نیازمندیم از ابعاد این تاترازی ها درک 
بهتری داشته باشیم. شناسایی موانع و همکاری ها به 

بهتر شدن روند کمک می کند.
رییس سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: در 

غیاب نهادهای مردمی حل مشکلات ممکن نیست. 
برای درک این ابر چالش ها در حوزه محیط زیست با 
چالش های مختلفی مواجه هستیم. فرونشست زمین 
یک ابر چالش است که ۳۸۰ شهر و ۹۰۰۰ روستا دچار 
این فرو نشست هستند و وسعت آن ۱۸۵ هزار کیلومتر 

مربع است.
او در ادامه گفت: در بحث تالاب ها کشور ما با وجود دارا 
بودن بیشترین تالاب ها به دلیل بی توجهی به حقآبه ها 
بسیاری از آن ها به منشا گرد و غبار تبدیل شده است. ما 
باید بپذیریم که برای حفظ محیط زیست نیاز به زمان 
نداریم. باید محدودیت ها را عمیقا درک کنیم. در سطح 
حاکمیت بر سر سیاست های مقام معظم رهبری توافق 

نشود، همگی ما شکست می خوریم.
انصاری تاکید کرد: در مساله توسعه ها باید گفتمان 
محیط زیستی روشــنی در دولت چهاردهم داشته 
باشیم. در حال حاضر نیازمند نگاهی دیگر هستیم. 

منابع مالی و اعتباری محدود و قطره چکانی در این 
سازمان است. باید نگاه دیگری هم به توان نیروهای 
این سازمان داشته باشیم. این سازمان ۱۵۱ محیط بان 
شهید داشته است. مظلومیت این سازمان به نابودی 
منابع محیط زیستی و افزایش مشکلات در این حوزه 

رسیده است.
او ادامه داد: انتظار این اســت که بتوانیم نگاه محیط 
زیســتی را در اعضای دولت چهاردهم داشته باشیم. 
رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت افزود: من 
بیش از دو دهه با مشکلات این سازمان زندگی کردم. 
مطمئن باشید برای بهبود وضعیت معیشت و شناسایی 
همه ظرفیت ها کار می کنم. انتظار دارم همراهی شما 
را داشته باشم. می توانیم وضعیت نا به سامان محیط 
زیست را بهبود بدهیم. از زحمات آقای سلاجقه نیز 
تشکر می کنم. ما مدیون مدیران قبل هستیم که بسیار 

تلاش کردند. ما میراث دار آنان هستیم.

مدیرعامل صندوق ذخیــره فرهنگیان از واریز ۱۰ 
هزار و ۱۳۰ میلیارد ریال سهم الشــرکه و سود به 
حساب اعضای بازنشسته صندوق از ابتدای امسال 

تا پایان مرداد ماه خبر داد.
به گزارش ایسنا، محسن احمدی با اعلام این خبر 
گفت: بیش از ۲ هزار و ۶۷۸ میلیــارد ریال از این 
مبلغ، به عنوان سهم الشرکه به حساب فرهنگیان 
بازنشسته عضو صندوق از فروردین تا پایان مرداد 

۱۴۰۳ واریز شده است.
وی افزود: صندوق طبق تعهدات و برنامه ای که به 
فرهنگیان وعده داده بود سهم الشرکه بازنشستگان 
را در سریع ترین زمان ممکن و کمتر از یک ماه پس 
از دریافت اطلاعات بازنشســتگی واریز می کند و 
۱۲۵۲۳ نفر از فرهنگیان که تا مردادماه سال جاری 

بازنشست شدند مشمول این پرداختی بوده اند.
مدیرعامل صندوق ذخیــره فرهنگیان همچنین 
اظهار کرد: فرهنگیان بازنشســته علاوه بر دریافت 
سهم الشرکه، مشــمول دریافت ســود سال مالی 
منتهی به ۳۱ شــهریور ۱۴۰۳ خواهند بود که این 
مبالغ نیز طبق روال و پس از برگزاری مجمع عمومی 
صندوق به حســاب این افراد واریز خواهد شــد. 
احمدی تصریح کرد: در تیرماه امســال همچنین 
بیش از ۷ هزار و ۴۵۲ میلیارد ریال از سود مصوب، 
متعلق به اعضای بازنشسته  ســال قبل به صورت 
نقدی به حساب بیش از ۱۲۵ هزار نفر از این افراد 

واریز شد.
وی یادآور شد: در سال گذشته نیز در مجموع ۷۶ 
هزار و ۴۵۹ نفر از فرهنگیان بازنشسته عضو صندوق 

در کمتریــن زمــان و قبل از برقراری مســتمری 
بازنشستگی، سهم الشرکه خود را از صندوق ذخیره 
دریافت کردند کــه این تعداد شــامل فرهنگیان 
بازنشسته، بازخریدی، فوتی و انصرافی عضو صندوق 
ذخیره فرهنگیان بودند و در مجمــوع بالغ بر ۳۱ 
هزار میلیارد ریال معادل ۳۱۰۰ میلیارد تومان به 
حساب آنها واریز شــد. به گزارش روابط عمومی و 
امور بین الملل موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان، 
مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان اینکه 
بانک سرمایه برای خدمت رسانی و ارائه تسهیلات به 
فرهنگیان آمادگی دارد، خاطرنشان کرد: فرهنگیان 
عضو صندوق برای اطلاع از واریز سهم الشــرکه، به 
صورت حضوری یا اینترنتی، موجودی حساب خود 

در بانک سرمایه را بررسی کنند.

جانشین فرمانده فراجا با بیان اینکه امنیت بسیار خوبی 
را در منطقه خلیج فارس شاهد هستیم، گفت: مرزبانان با 
اشراف اطلاعاتی و سامانه هایی که در اختیار دارند اجازه 
نخواهند داد افرادی در این منطقه ناامنی ایجاد کنند. به 
گزارش ایسنا، سردار قاســم رضایی در جریان بازدید از 
یگان های شناوری و مرزی استان بوشهر با حضور در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه ما در امنیت کامل مرکز خلیج 
همیشه فارس قرار داریم، گفت: ما در مرکز خلیج همیشه 
فارس هستیم، منطقه ای که امن است و این امنیت را در 

دو طرف خلیج فارس احساس می کنیم.
وی افزود: ملت های بزرگ شمال و جنوب خلیج فارس 
در تاریخ ارتباط تعریف شــده ای دارنــد و آنچه مدنظر 
ملت هاســت وجود امنیت و آرامش در منطقه است، با 
وجود اینکه تجارت و تبادل کالا در منطقه سابقه دیرینه ای 

دارد بخشی از نیازهای کشورهای جنوب خلیج فارس از 
جمله تولیدات کشاورزی و معادن از منطقه ایران تأمین 
می شود. جانشین فرمانده انتظامی کل کشور با بیان اینکه 
امنیت بسیار خوبی در منطقه خلیج فارس شاهد هستیم، 
افزود: وجود مرزبانان عزیز است که با اشرافیت اطلاعاتی و 
سامانه هایی که در اختیار دارند اجازه نخواهند داد افرادی 
در این منطقه ناامنی از جمله قاچاق ایجاد کنند. مرزبانان 
در مناطق چابهار، هرمزگان، بوشــهر و حتی مرزهای 
خوزســتان حجم زیادی مواد مخدر را که از کشورهای 

همسایه بوده شناسایی و کشف کردند.
وی با اشاره به اینکه برای لنج داران عزیز ایرانی تسهیلات 
خوبی فراهم شده، افزود: شــرایطی برای لنج داران آماده 
شده که به صورت قانونی تردد و تبادل کالا داشته باشند 
که شاهد رضایتمندی بسیاری از آنان هستیم که البته در 

صورت مشاهده کالای غیرمجاز به ویژه کالای ضدفرهنگی 
قطعاً بدون ترحم مدیریت و اعمال قانون خواهند شــد. 
رضایی از کالای داخلی حمایت کرد و گفت: ورود کالای 
غیرمجاز ضربه به تولید داخل می زند و مشابه آنچه که در 
کشور عزیزمان تولید می شود حق ورود به کشور را ندارد و 
قاچاق محسوب می شود و گمرک اجازه ترخیص را به آنان 
نخواهد داد. وی خاطرنشان کرد: در کشور هشت هزار و ۷۵۵ 
کیلومتر مرز وجود دارد و با ۱۵ کشور همسایه هستیم و با 
وجود تبادل تجاری با اکثر کشورها و پایانه های مرزی فعال، 
یکی از مشکلات جدی ما، ورود مواد مخدر سازمان یافته با 
حجم زیاد است که بحمدالله با کمک اقدامات فنی و مؤثر 
مرزبانان ورود مواد مخدر به کشور به نحو مطلوبی کاهش 
پیدا کرده است و امیدواریم که برنامه های فتنه ای استکبار 

دشمنان را بیش از پیش خنثی کنیم

احتمال ترافیک ۲۰ درصدی برای اول مهر

۳۸۰ هزار شهر و ۹۰۰۰ روستا درگیر فرونشست هستندضرورت »داروساز« بودن موسس داروخانه ها 

خلیج فارس در امنیت کامل استواریز ۱۰ هزار میلیارد ریال به حساب فرهنگیان بازنشسته
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فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا خبر داد:

افزایش ۱۳ میلیون لیتری 
تولید بنزین 

رشد ۴.۲ درصدی 
اقتصاد ایران 

۱۴۷ شرکت دولتی در 
فرآیند واگذاری۳ساله

kasbokarnews paper 
kasbokarnews 

سرمقاله
مهار تورم از دیدگاه 

اقتصاد اسلامی

یکــی از مهمتریــن موارد 
تحقق رونــق اقتصاد بدون 
نفت، تجدیدنظر در پایه های 
مالیاتی و جلوگیری از فرار 
مالیاتی است. اگر این مساله را بتوان اصلاح کرد تا 
از فرار مالیاتی جلوگیری شود، درآمد بالقوه ناشی 
از فرار مالیاتی احیا می شود. این درآمدها بیش از 
فروش نفت خام در حالت عادی است. امیدواری به 
بودجه نیز ۱۴۰۳ از این جهت است که گویا قرار 
است کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی محقق 
شود. وقتی وظیفه تنظیم بازار بر عهده دولت است، 
طبیعتا باید ابزار درآمدی بیشتر و متنوع تری وجود 

داشته باشد. معتقدم...

  عبدالمجید شیخی، تحلیلگر 
اقتصادی

متن کامل  د ر صفحه 3
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پارک پردیس مانع از خروج 
725 میلیون یورو ارز شد

جذب نخبگان ایرانی 
مقیم خارج از کشور

406 همت درآمدهای مالیاتی در 5 ماهه امسال وصول شد

کاهش فرار مالیاتی مشاغل خاص
صفحه3

صفحه۴

همکاری فناوری  ایران  با  » بریکس «
حوزه   تحقیق   و   توسعه   رونق   پیدا   می کند 

شــرکت های عضو پارک با بومی ســازی دانش و 
فناوری ها و تولید محصولات پیشــرفته در داخل 
کشــور، مانع از خروج ارز از کشــور به میزان ۷۲۵ 
میلیون یورو شــدند. به گزارش مهر، در بیســت و 
دومین اجلاس سالیانه پارک فناوری پردیس، اعلام 
شد، در سال ۱۴۰۲، فروش داخلی شرکت های عضو 
پارک ۶۰۳ هزار میلیارد ریال، با گردش مالی بالغ بر 
۱,۸۳۰ هزار میلیارد ریال بوده است. تولید و اضافه 
شدن ۲۸۸ محصول جدید به سبد محصولات پارک 
فناوری پردیس در ســال ۱۴۰۲ خبر دیگری بود 
که در این نشست اعلام شــد. بر اساس اعلام پارک 
فناوری پردیس، بیش از ۳۰ محصول شرکت های 
عضو به ۳۰ کشور صادر شده و این شرکت ها توانسته 
اند در سال ۱۴۰۲، با بومی سازی دانش و فناوری ها 
و تولید محصولات پیشرفته در داخل کشور، مانع 
از خروج ارز از کشــور به میزان ۷۲۵ میلیون یورو 
شــوند. همچنین اعضای پارک در ســال گذشته، 
بیش از ۲۱,۸۰۰ میلیارد ریال )معادل ۳.۶درصد از 
فروش سالانه( را در فعالیت های مربوط به تحقیق 
و توسعه ســرمایه گذاری کردند. ســرمایه گذاری 
بخش خصوصی در پارک فنــاوری پردیس میزان 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در سال ۱۴۰۲ در 
پارک فناوری پردیس بالغ بر ۲۳۰ هزار میلیارد ریال 
بوده است. با احتساب این سرمایه گذاری، مجموع 
میزان سرمایه گذاری انجام شده از بدو تأسیس پارک 
تاکنون حدود ۴۸۰ هزار میلیارد ریال بوده اســت. 
تاکنون بیش از ۳۵۷ هزار مترمربع فضاهای پژوهش 
و فناوری توسط بخش خصوصی در پارک فناوری 
پردیس ایجاد شده که مجموع فضای طراحی شده 
 در پارک توسط بخش خصوصی، بیش از ۱.۲ میلیون 
مترمربع می باشد. پیگری تصویب قوانین در راستای 

حمایت بیشتر از زیست بوم...



اقتصاد2
ایران

۱۴۷شرکت دولتی در فرآیند 
واگذاری۳ساله

به گفته رئیس سازمان خصوصی سازی قرار است 
سهام دولت در ۱۴۷ شرکت طی سه سال واگذار 
شوند. به گزارش تســنیم، ابراهیم بازیان رئیس 
سازمان خصوصی ســازی با بیان اینکه بر اساس 
قانون بودجه باید 60 هزار میلیارد تومان از سهام 
شرکت های دولتی واگذار شــود، گفت: تاکنون 

حدود 20 درصد از آن محقق شده  است.
بازیان ادامه داد: در 6 ماهه اول ســال نزدیک ۱۴ 
هزار میلیارد تومان از این رقم وصول شده است. 
علت این عدم تحقق این اســت که بســیاری از 
واگذاری ها طی سال مالی انجام می شود. به عبارت 
دیگر تا الزامات اولیه  فراهم نشود و مصوبات هیئت 

واگذاری اخذ نشود این فرایند طی نخواهد شد.
وی افزود: واگذاری سهام تعداد 6۷ شرکت را در برنامه 
واگذاری امسال به تصویب هیئت واگذاری رساندیم و 
5۷ شرکت در برنامه دو ساله واگذاری است. اقدامات 
اقدامات مورد نیاز برای واگذاری این شــرکت ها آغاز 
شده است. 23 شــرکت دیگر نیز در فرایند سه ساله 
اضافه خواهند شد. به این ترتیب اقدامات لازم برای 

واگذاری ۱۴۷ شرکت آغاز شده است.

رشد اقتصادی با تامین مالی غیر تورمی 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه امیدواریم 
با تامین مالی غیر تورمی به سمت رشد اقتصادی 
پیش برویم، گفت: از استقلال بانک مرکزی دفاع 
می کنم و برای اینکه این نهاد پولی و بانکی بتواند 

تورم را مهار کند کمک خواهیم کرد.
به گزارش یرنا، عبدالناصر همتی در سی و چهارمین 
همایش بانکداری اسلامی، اظهار داشت: در طول 
سال های گذشــته نه تنها به بانکداری اسلامی 
نزدیک نشدیم، بلکه خیلی دور هم شدیم. اگر همه 
تحریم ها برداشته شود و از لیست اف ای تی اف هم 
خارج شویم، تازه اول مشکلات بانک هاست که در 

کفایت سرمایه و... مشکل اساسی دارند.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی به اســتقلال بانک 
مرکزی اشاره و تصریح کرد: استقلال بانک مرکزی 
کارشناسی است و نمی توان همزمان سیاست تثبیت 
ارز و رها کردن بهره داشته باشیم، چراکه این دو در 
تناقض است. وی ادامه داد: وقتی از استقلال بانک 
مرکزی سخن می گویم، نباید به عنوان دولت چک 
بی محل بکشیم تا بانک مرکزی پاس کند؛ استقلال 
بانک مرکزی در سیاست گذاری و کار کارشناسی 
ملاک است. همتی با بیان اینکه بانک مرکزی در ارائه 
آمار شاخص های اقتصادی شفاف عمل کرد، گفت: 
انتقاد می کنند که تورم را ۴0 درصد اعلام می کنید 
در حالی که 35 درصد است؛ من به آمار بانک مرکزی 
اتکاء می کنم. بانک مرکزی آمارها را به موقع اعلام 
کند تا اقتصاد پیش بینی پذیر باشد. وزیر اقتصاد به 
موضوع ناترازی ها اشاره کرد و افزود: چاره ای جز حل 
مساله ناترازی بانک ها نداریم، زیرا تداوم ناترازی ها به 

رشد نقدینگی و تورم دامن می زند.
وی تاکید کرد: دفاع از کارکنان بانک ها را وظیفه 
خود می دانــم، همان طــور که از کشــاورزان، 
گندمکاران و... بــا پیگیری مطالباتشــان دفاع 
کردیم، اما از وام های میلیــاردی هیات مدیره ها 
دفاع نمی کنم. این در حالی اســت که می گویند 
هیات مدیره باید انگیزه داشته باشد و باید پاداش 
تعیین کنیم، در حالی که قبول ندارم. در روزهای 
گذشته درب اتاق من را شکسته اند که عضو هیات 
مدیره بانک شوند. همتی با اشاره به اینکه درباره وام 
ازدواج سخنان من را تحریف کردند، تصریح کرد: 
برای جمع شدن صف وام ازدواج ۸00 همت منابع 
نیاز است و به سادگی جمع نمی شود. عضو کابینه 
دولت چهاردهم گفت: اکنون هماهنگی خوبی در 
ستاد اقتصادی دولت داریم و رئیس جمهور تاکید 
بسیاری بر معیشت مردم دارند. تلاش می کنیم 
نظام بانکی با مردم مهربان باشــد و در تضامین 
وام های خرد سخت گیری نکنند تا طبقات پایین 

جامعه از این تسهیلات استفاده کنند.
وی بیان کرد: امیــدوارم به تدریج با جلوگیری از 
مداخلات دولت در اقتصاد از جملــه در نرخ ارز، 
جلوی رانت و ضربه به صادرات گرفته شود، تراز 
تجاری مثبت و اقتصاد پیش بینی پذیر شود. نتیجه 
کار بانک مرکزی در تثبیت نرخ اسمی ارز یعنی 
لطمه به صادرات، تراز تجــاری و خلق پول و در 
نهایت باعث تورم خواهد شد و این دور باطل باید 

توسط بانک مرکزی شکسته شود.
وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه رشد اقتصاد ایران، 
منابع محور است، گفت: دهه نود رشد اقتصادی به 
دلیل تحریم و کاهش فروش نفت کاهش داشت و 
در سال های اخیر با افزایش فروش نفت افزایش پیدا 
کرد. همدیگر را متهم نکنیم، باید رشد اقتصادی را 
از منابع محوری دور کنیم. قانون تامین مالی تولید 
و زیرساخت ها اختیارات خوبی به وزارت اقتصاد 

داده است.

خبر

رئیس کل بانک مرکزی با 
بیان اینکه در قانون جدید 
این بانک جایگاه بانکداری 
اسلامی ارتقا یافته است، از 
رشد ۴.2 درصدی اقتصاد 
ایران در بهار امسال خبر داد و گفت: وظیفه اصلی 
بانک مرکزی کنترل تورم و حفظ ارزش پول ملی 
اســت. به گزارش ایرنا، محمدرضا فرزین در سی و 
چهارمین همایش بانکداری اسلامی با بیان اینکه در 
قانون جدید بانک مرکزی از واژه بانکداری اسلامی 
استفاده شده، اظهار داشت: امیدواریم بتوانیم این 

قانون را به خوبی اجرا کنیم.
وی افزود: در خصوص رشــد اقتصادی، در ســال 
جاری با شهادت رئیس جمهور با تکانه های مختلفی 
روبه رو شدیم که ابعاد سیاسی و امنیتی داشت اما 
خوشــبختانه با هدایت مقام معظم رهبری و وفاق 
ملی، آرامشــی در اقتصاد ایران وجود داشــت که 
متغیرهای اقتصادی توانســت مســیر با ثباتی را 

طی کند.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: در بخش صنایع، 
معادن و خدمات با کاهش رشد روبه رو بودیم. در سه 
ماهه نخست امسال شاخص کل صنعت 3.5 درصد 
رشد داشته و در برخی از صنایع آمار خوبی داشتیم؛ 
همچنین برخی صنایع نرخ رشد خوبی نداشتیم. در 
خودرو وضعیت خوب نبود که به نظر می رسد باید 

اقدامات خاصی در این حوزه انجام دهیم.
فرزین گفت: در خصوص رشد برآوردهای در فصل 
نخست سال جاری نشان می دهد، تولید ناخالص 
داخلی در بهار به عدد ۴.2 درصد رسیده که نسبت 
به سال قبل عدد کمتری اســت. ترکیب نرخ رشد 
تولید ناخالص داخلی نشــان می دهد در وضعیت 
کشاورزی نرخ رشد خوبی داشتیم و به 3.۴ درصد 

رسیده و در نفت هم نرخ رشد مناسبی داشتیم.
وی بیان کرد: بر اســاس آمار گمــرک، صادرات 
5ماهه امســال 2۱.۹ میلیارد دلار و واردات 26.3 
میلیارد دلار بوده و 5.5 درصد رشــد داشته ایم که 

اگر همین مسیر ادامه پیدا کند در پایان سال رشد 
3.۷ درصد خواهیم داشت. با توجه به اهداف، نرخ 
رشد راضی کننده ای نیست و باید در خصوص رشد 

اقتصادی اقدام جدیدی داشته باشیم.
رئیس بانک مرکزی با اشاره به اینکه تولید نفت تا 
پایان سال وضعیت خوبی را خواهد داشت و نگرانی 
ما در رشد در حوزه صنعت است، گفت: دو نگرانی 
اصلی داریم که باید در سیاســت های دولت مورد 
توجه قرار گیــرد. یکی موضوع ناترازی اســت که 
شامل بودجه دولت و بانک ها می شود و به هم گره 

خورده است.
فرزین با بیان اینکه اینکه تامین مالی پایدار رشــد 
اقتصادی یکی از نیازهای اساسی است که باید اقدام 
اساسی برای آن انجام شــود، ادامه داد: نمی توانیم 
تمام بار رشــد را به تامین مالی را بــه نظام بانکی 
منتقل کنیم، چراکه مســیر ما را از کنترل تورم و 

کنترل نرخ نقدینگی دور خواهد کرد.
وی در ادامه بیان کرد: نرخ رشد پول روی انتظارات 
تورمی اثرگذار است و نرخ رشــد 23 درصد نشان 
می دهد که انتظارات تورمی مهار شده است. شبه 

پول 2۹ درصد بوده و برای نرخ رشــد نقدینگی در 
ابتدای سال 23 به اضافه و منهای 2 درصد را مطرح 
کرده ایم؛ ولی نرخ رشــد نقدینگی در مرداد ماه به 
2۷.5 درصد رسیده استکه این نرخ برای فصل های 

مختلف متفاوت است.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: برای کنترل تورم 
باید به لنگر نقدینگی و ثبات بخشی به بازار ارز توجه 
شود.  هدف اساسی بانک مرکزی کنترل تورم است 
و از ابتدای امسال کاهش خوبی در تورم داشته ایم. 
اهداف ما برای امسال  تورمی در کانال 30 درصد  و 
رشــد نقدینگی در کانال 20 درصد است و ppi به 
2۸.2 درصد رسیده که در سال گذشته 3۴.5 درصد 
بود؛ بنابراین ما به کانال مورد انتظار برای این متغیر 

رسیده ایم.
وی اظهار داشت: در سال گذشته به ۸ بانک برنامه 
اصلاحی داده ایم که این برنامه را هر ماه بررســی 
می کنیم و برخی از بانک ها ایــن برنامه را رعایت 
کردند؛ اما حرکــت تعدادی از بانک ها به ســمت 
اصلاحات، کُند است. ما باید در بانک مرکزی بتوانیم 
پیگیری اصلاحات را بیشــتر کنیــم البته موضوع 

ناترازی بانک ها بخشی به دولت و بخشی به بانک 
مرکزی مربوط می شود.

فرزین گفت: ناترازی بانک ها باید کاهش پیدا کند و 
از طرف دیگر باید افزایش سرمایه در بانک ها صورت 
بگیرد؛ همچنین باید بانک ها از فعالیت بنگاه داری 
خارج شوند. ضمن اینکه تسهیلات تکلیفی در تامین 
مالی نقش آفرینی می کند. وام ازدواج به گسترده شدن 
شمولیت مالی در نظام بانکی کمک کرده؛ اما انتظاری 
که از نظام بانکی وجود دارد بسیار فراتر از منابع است.

وی تصریح کرد: آن چیزی کــه در قانون برای وام 
فرزندآوری و ازدواج دیده شده،  200 همت است. 
تا به امروز ۷5 همت پرداخت شده که نیاز به ۸00 
همت تسهیلات در این حوزه است. در بانک مرکزی 
به این فکر می کنیم که چگونه این مســئله را حل 
کنیم که ما هم قانون را ابــلاغ کردیم. در حوزه وام 
ازدواج و فرزندآوری به میزان 200 همت به عهده 
نظام بانکی است که پرداخت خواهد شد، ولی باتوجه 
به عدد موجود در صف، ارقام بسیار بیشتری از این 
منابع می طلبد که به این جمع بندی رســیدیم تا 
سیاســت جدیدی را ابلاغ کنیــم. فرزین گفت: از 
مرداد ماه قانون جدید بانک مرکزی اجرا شــد که 
مثل هر قانون نقــاط قوت و ضعــف دارد. در این 
خصوص هم با کمیسیون اقتصادی مطرح شده تا 
چالش های آن رفع شود، البته این قانون در حوزه 

نظارت به ما کمک کرده است. 
رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه رمزارزها 
یک نظام دارایی ناپایداری هســتند که نظام های 
مالی همه دنیا بــا آن چالش دارند، گفت: ســند 
اولیه ای تهیه کردیم که فعلا مطالعاتی اســت. از 
کارشناسان این حوزه نیز دعوت کردیم تا نظراتشان 
گرفته شــود و به جمع بندی سیاســی مشخصی 
برسیم. طبیعتا رمز ارزها برای ما علاوه بر مدیریت 
تحریم و مطرح شدن به عنوان دارایی، چالش هایی 
هم دارد. وی  اظهار داشت: معتقدیم سیاست گذاری 
در حوزه رمــز ارز چند وجهی اســت و باید وزارت 
اقتصاد و ســایر حوزه ها درگیر آن شوند؛ باید نگاه 
جامع و واحدی بــه موضوع رمزدارایی ها داشــته 

باشیم.

مهار تورم هدف اصلی بانک مرکزی است

رشد ۴.۲ درصدی اقتصاد ایران 

فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا خبر داد:
افزایش ۱۳ میلیون لیتری تولید 

بنزین 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا گفت: هر دو کشور ایران 
و کویت به یک انــدازه از میدان نفتی آرش منافع 
دارند، مقامات و وزارت امورخارجه کشور باید برای 
رفع چالش ها مطالبات جدی در دستور کار قرار 
دهند. به گزارش مهر، سردار عبدالرضا عابد فرمانده 
قرارگاه خاتم الانبیا با اشاره به اینکه مقام معظم 
رهبری نسبت به فعالیت قرارگاه خاتم در کشور به 
عنوان بازوی دولت ها تاکید دارند، گفت: کم تر از 6 
ماهه رئیس جمهور شهید دولت سیزدهم و مسعود 
پزشکان رئیس جمهور دولت چهاردهم از قرارگاه 
خاتم بازدید داشتند؛ این بازدید حاکی از آن است 

که قرارگاه نقش کلیدی در کشور دارد.
وی افزود: قرارگاه خاتم الانبیا برای رفع ناترازی های 
موجود در کشور در حال برنامه ریزی های جدی 
است و ناترازی بنزین داستان مفصلی است که در 
ابتدا باید تجدید نظری در خصوص مصرف بی رویه 
بنزین در کشور داشته باشیم، زیرا بنزین در ایران 
ارزان و ماشین های مورد استفاده عموم مردم، پر 

مصرف است.
ســردار عابد تصریح کرد: پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس بزرگ ترین پالایشگاه جهان است و حدود 
۴0 درصد تولید بنزین کشور برعهده این پالایشگاه 
است؛ این پالایشگاه دارای ۴ فاز است که سه فاز آن 
تمام شده اما دولت دوازدهم برای تکمیل فاز ۴ این 
پروژه انگیزه ای نداشــت ولی قرارگاه خاتم الانبیا 
مسؤولیت اتمام فاز ۴ پروژه پالایشگاه ستاره خلیج 

فارس را برعهده گرفت.
وی افزود: بر اســاس پیش بینی ها فاز اول پروژه 
پالایشــگاه مهر خلیج فارس نیز تا پایان امسال و 
فاز دوم تا پایان ۱۴0۴ در راستای توسعه و افزایش 
تولید بنزین کشور به بهره برداری می رسد؛ زیرا با 
فعالیت این پالایشــگاه ۱3 میلیون لیتر به تولید 

سرانه بنزین اضافه می شود.
این مقام مسؤول در خصوص میدان نفتی آرش 
تاکید کرد: مطالبات میدان نفتی آرش از نان شب 
نیز واجب تر است و باید قبول کنیم که هر دو کشور 
ایران و کویت به یک اندازه منافع دارند و دلیلی ندارد 
که اولویت آنها نسبت به ایران بیشتر باشد، از سوی 
مقامات مربوطه وزارت امور خارجه انتظار می رود 
در خصوص این میدان نفتی مطالباتی جدی در 

دستور کار داشته باشند.
فرمانده قرارگاه خاتم با اشــاره به اینکه برای رفع 
کمبود آب، 62 سد ساخته و به بهره برداری رسید، 
گفت: با احداث این سدها، 2۷ میلیارد متر مکعب 
به گنجایش مخازن اضافه شد، پروژه آب رسانی به 
مردم نگران کننده است و بر اساس پیش بینی ها تا 
پایان سال ۱۴0۴ پروژه سد لار نیز به اتمام خواهد 
رســید که تا حد زیادی کمبود آب در کشور رفع 
می شود. وی گفت: توسعه حمل و نقل ریلی کشور 
موضوع حیاتی است و ساخت راه آهن چابهار یکی 
از پروژه های راهبردی به شــمار می رود و تا پایان 
امسال این خط ریلی به بهره برداری خواهد رسید. 
البته پروژه قطار سریع الســیر حرم تا حرم دارای 
اولویت است که اســتان قم با یک خط مستقیم 
به مشهد مقدس متصل خواهد شد؛ همچنین در 
دولت سیزدهم بنا شد تا از طریق مولدسازی اعتبار 

این پروژه تأمین شود.

۱۵ طرح جدید پتروشیمی در 
آستانه بهره برداری

معاون وزیر نفت گفت: در ســال جاری 20 طرح 
بزرگ در صنعت پتروشــیمی بــه بهره برداری 
می رسد که 5 طرح افتتاح شده و ۱5 طرح دیگر 

هم به زودی به بهره برداری می رسند.
به گزارش مهر، مرتضی شاهمیرزایی مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: نمایشگاه 
ایران پلاســت یکــی از مهمتریــن رویدادهای 
منطقه ای به شمار می آید. استقبال از این نمایشگاه 
امسال از سالهای گذشته بهتر بود و شرکت های 
خارجی حضور پررنگی داشــتند حتی به دلیل 
محدودیت مکانی برخی از آنها امکان حضور پیدا 

نکردند.
شاهمیرزایی با بیان اینکه صنعت پتروشیمی در 
آستانه 66 سالگی است، افزود: در سال جاری 20 
طرح بزرگ در صنعت پتروشیمی به بهره برداری 
می رسد که 5 طرح افتتاح شده و ۱5 طرح دیگر 
هم به زودی به بهره برداری می رسند. از این تعداد 
۷ طرح تاکنون افتتاح شده و مابقی نیز تا پایان سال 
افتتاح می شود و ظرفیت این صنعت تا پایان سال 

از مرز ۱00 میلیون تن می گذرد.
وی ادامه داد: اولویت شرکت های ملی نفت، گاز و 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران باید تأمین 
خوراک صنعت پتروشیمی باشد. البته در فصل 
سرما، تأمین گاز بخش خانگی در اولویت قرار دارد.

خبر
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از اول فروردین ماه تا ۱۹ شهریور ماه امسال صنعت 
23 میلیارد و 325 میلیون دلار ارز گرفته است که 
ســهم ارز نیمایی ۱6 میلیارد و 53۷ میلیون دلار 
بوده اســت. به گزارش مهر، بانک مرکــزی از اول 
فروردین ماه تا ۱۹ شهریور ماه امسال 30 میلیارد و 
6۱2 میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، 
دارو، کالاهای تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل 
صادرات و خدمات تأمین کرده اســت. از این میزان 
 ســهم صنایع 23 میلیــارد و 325 میلیــون دلار

 بوده است.
بررسی جزئیات تأمین ارز بخش صنایع نیز حاکی 
از آن است از ابتدای امسال تا ۱۹ شهریور ماه تأمین 
ارز نیمایی برای صنایع حمل و نقل و خودرو معادل 
2 میلیارد و 3۹۷ میلیون دلار، صنایع معدنی معادل 
یک میلیــارد و ۷66 میلیون دلار، ماشــین آلات و 
تجهیزات تولید معادل یک میلیارد و 5۴3 میلیون 
دلار، صنایع شیمیایی و پلیمری یک میلیارد و 6۸۴ 
میلیون دلار، صنایع تجهیزات بــرق و الکترونیک 
معادل 2 میلیارد و ۱۹ میلیون دلار و منسوجات و 

پوشاک معادل ۸5۱ میلیون دلار بوده است.
بخش مربوط به سایر کالاها نیز در بخش صنایع 6 
میلیارد و 2۷۷ میلیون دلار ارز نیمایی دریافت کرده 
است. بر این اساس در مجموع میزان ارز نیمایی تأمین 
شده برای صنایع ۱6 میلیارد و 53۷ میلیون دلار بوده 
است. همچنین از ابتدای سال تا ۱۹ شهریور ماه سال 
جاری 6 میلیارد و ۷۸۸ میلیون دلار ارز واردات در 

مقابل صادرات به صنایع تخصیص یافته است.
بر همین مبنا در مدت یاد شده میزان ارز تأمین شده 
واردات در مقابل صادرات برای صنایع حمل و نقل و 
خودرو یک میلیارد و 66۹ میلیــون دلار بوده که با 

توجه به 2 میلیــارد و 3۹۷ میلیون دلار ارز نیمایی 
تأمین شده برای این بخش در مجموع صنایع حمل و 
نقل و خودرو ۴ میلیارد و 66 میلیون دلار ارز دریافت 

کرده است.
بخش مربوط به صنایع معدنی نیز در این مدت یک 
میلیارد و 3۸6 میلیــون دلار ارز واردات در مقابل 
صادرات دریافت کرده که مجموع ارز دریافتی این 
بخش به انضمــام ارز نیمایی به 3 میلیــارد و ۱52 
میلیون دلار رسیده اســت. بخش ماشین آلات و 
تجهیزات تولید نیز یک میلیارد و 2۴۹ میلیون دلار ارز 
واردات در مقابل صادرات دریافت کرده که در مجموع 
2 میلیارد و ۷۹2 میلیون دلار ارز نیمایی و ارز واردات 

در مقابل صادرات دریافت کرده است.
صنایع تجهیزات برق و الکترونیک در مدت یاد شده 
2۴0 میلیــون دلار ارز واردات در مقابــل صادرات 
دریافت کرده که بر این اساس این بخش از صنعت 
در مجموع 2 میلیارد و 25۹ میلیون دلار ارز نیمایی 

و ارز واردات در مقابل صادرات دریافت کرده است.
منسوجات و پوشاک در مدت یاد شده ۴۷ میلیون 
دلار ارز واردات در مقابل صادرات دریافت کرده که 
بر این اساس مجموع تأمین ارز این بخش از صنعت 
به ۸5۱ میلیون دلار رسیده است. صنایع شیمیایی و 
پلیمری نیز در این مدت 5۸۱ میلیون دلار ارز واردات 
در مقابل صادرات دریافت کرده که بر این اســاس 
مجموع تأمین ارز این بخش از صنعت به 2 میلیارد و 

265 میلیون دلار رسید.
ســایر بخش های صنعت نیز در مدت یاد شده یک 
میلیارد و 6۱6 میلیــون دلار ارز واردات در مقابل 
صادرات دریافت کرده اند که در مجموع تأمین ارز این 
بخش به ۷ میلیارد و ۸۹3 میلیون دلار رسیده است.

عضو شورای عالی کار با اشــاره به تعیین دستمزد 
امسال جامعه کارگری به میزان تورم از سوی وزیر 
کار، گفت: از این پس چانه زنی بر سر سبد معیشت و 

جبران عقب ماندگی دستمزد کارگری خواهد بود.
به گزارش مهــر، تعیین حداقل دســتمزد جامعه 
کارگری هر سال محل مناقشــه بوده و نمایندگان 
این بخش از فعالان بازار کار، عموماً اعلام می کنند 
بزرگترین مخالف افزایش دســتمزد، نمایندگان 
دولت هستند. دولتمردان هم اظهار می کنند افزایش 
دستمزد منجر به افزایش نرخ تورم شده در حالی که 
بر اساس بررســی های یک دهه نرخ تورم و درصد 
افزایش دســتمزد جامعه کارگری نشان می دهد 

ارتباط معناداری بین اعداد این حوزه وجود ندارد.
نیمه دوم سال رایزنی برای تعیین حداقل دستمزد 
کارگران در شورای عالی کار آغاز می شود. بر اساس 
اظهاراتی که وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در 
مجلس شورای اسلامی داشت، قرار است امسال بر 
اساس ماده ۴۱ قانون کار تعیین دستمزد بر اساس 
درصد تورمی که از طــرف بانک مرکزی جمهوری 

اسلامی ایران اعلام می شود، باشد.
علیرضا میرغفاری، عضــو کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگران ایران و عضو شــورای عالی کار به 
مهر گفت: با توجه به سخنان وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در مجلس شورای اسلامی برای رأی اعتماد 
این که میزان دستمزد را با توجه به نرخ تورم برای 
سال جدید افزایش می دهد جای بسی خرسندی 
است؛ در ادامه باید تلاش دولت و نهادهای مربوطه 
در راستای جبران عقب افتادگی مزد جامعه کارگری 

باشد.
وی با بیان این که قرار نیست قانونی آزمایشی انجام 

شود باید مسئولان مربوطه درباره عقب ماندگی چند 
ساله، برنامه و سیاست گذاری مناسب داشته باشند، 
اظهار کرد: هر دولت می آید فرصت سوزی شده و در 

نهایت کارگران متضرر اصلی آن هستند.
وی اضافه کرد: هنگامی که از جامعه کارگری صحبت 
می شود شامل تمام کارگران از ســاده تا بالاترین 
کارگران که تحصیلات عالیه داشــته و متخصص 
هستند را شــامل می شــود. وی تصریح کرد: در 
حال حاضر به دلیل تعیین حداقل دستمزد، 20 تا 
25 میلیون نفر رضایت شغلی نداشته چرا که این 
دستمزد هیچ همخوانی با نرخ تورم کشور ندارد. از 
این رو فاصله عدد سبد معیشت از واقعیت اقتصادی 
جامعه، سال گذشته منجر به راه اندازی پویش ۱5 

میلیونی شد.
این عضو شــورای عالی کار یادآور شــد: تورم بالا 
پاســخگو عقب افتادگی حداقل دستمزد نبوده و 
نیازهای اساسی خانواده ها را به ویژه در تأمین اقلام 
غذایی، جبران نمی کند. به طور قطع عدم دسترسی 
خانوارها به معیشت مناسب و حذف برخی اقلام در 
نهایت منجر به هزینه های سنگین در بخش بهداشت 

و درمان کشور خواهد شد.
این عضو شورای عالی کار گفت: بنا بر سخنان وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از این پس چانه زنی بر 
سر سبد معیشت و بهبود آن است که کمک زیادی 
به بهداشت جسمی و روانی جامعه کارگری می کند. 
میرغفاری در پایان تاکیــد کرد: برای جبران عقب 
ماندگی دستمزد جامعه کارگری با پیش فرض تعیین 
حداقل دستمزد به میزان درصد تورم اعلامی بانک 
مرکزی، باید در اقلام و میزان آنها در سبد معیشت 

تغییراتی اعمال گردد

چانه زنی بر سر جبران عقب ماندگی دستمزد صنعت ۲۳.۳ میلیارد دلار ارز گرفت

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴036033۱0۱۱002323 مورخ ۱۴03/05/22 هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین 
آقا امین نژاد بشناسنامه شماره 3۹6۸ صادره از اسدآباد فرزند حسنمراد در ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱20/32 متر مربع مفروز از پلاک شماره 
۴۸۹ فرعی از ۱۴۴ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای عزیز تقی زاده و با مالکیت 
مالک اولیه آقای رجبعلی کمالی دهقان تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم .نمایند بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

حسین رضا نوری شاد 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 
از طرف محمد ابراهیم بحیرایی 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴03/06/05 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴03/06/2۱ 

شناسه آگهی ۱۷۷5506

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف

برابر رای شماره ۱۴03603۱200۱00۴۹5۸ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض 
کلاسه ۱۴02۱۱۴۴۱200۱0000۷2 تقاضای آقای مهران فراهی به شماره شناسنامه 
و شماره ملی 2۱۱00۱۹263 صادره گرگان فرزند احمد در ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده که مقدار هفت سهم از هشت سهم سه دانگ از ششدانگ عرصه وقف 
است بمساحت ۹0.۸0 متر مربع از پلاک شماره ۱۴۸5 - اصلی واقع در اراضی شهری بخش 
یک حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از مالک رسمی کیوان کتانچی به متقاضی 
دارد لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز اگهی میشود از این رو 
اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی، دادخواست 

خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴03/06/06 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴03/06/2۱ 

مهدی شاه مهری 
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
از طرف غلامرضا قاسمی

شناسه آگهی ۱۷۷۷0۴2

مفقودی نورآباد
برگ ســبز  پرایــد صبا جی. تــی ایکس مــدل۱3۸۱   بنــام مریم 
فتحیان نورآبادی شــماره شــهربانی   2۹ایران  235ن56 شــماره 
موتور003206۴6 شــماره شاســی S1412281783806 مفقود 

گردید و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی نورآباد
 برگ سبز تراکتور ام اف تیپ 2۸5 مدل ۱3۸۹ بنام محمود موتوری 
 LFW06170W شماره شهربانی  ۴۸ ایران 5۱۱ ک ۱۱ شماره موتور
 شــماره شاســی J04283 مفقــود گردیــد و از درجــه اعتبــار

 ساقط می باشد.

مفقودی نورآباد
برگ سبز و سندکمپانی تراکتور ای تی ام  تیپ 2۸5 مدل ۱3۹۱ به 
نام مرادخزائی شماره شــهربانی  3۱ ایران 356 ک ۱2 شماره موتور 
 N3HKA1CE2TAM05859 شماره شاسی LFW07156Y

مفقود گردید و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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مهار تورم از دیدگاه اقتصاد اسلامی
عبدالمجید شیخی، تحلیلگر اقتصادی

یکی از مهمترین موارد تحقق رونق اقتصاد بدون نفت، تجدیدنظر در پایه های مالیاتی و جلوگیری از فرار 
مالیاتی است. اگر این مساله را بتوان اصلاح کرد تا از فرار مالیاتی جلوگیری شود، درآمد بالقوه ناشی از 

فرار مالیاتی احیا می شود. این درآمدها بیش از فروش نفت خام در حالت عادی است.
امیدواری به بودجه نیز ۱۴۰۳ از این جهت است که گویا قرار است کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی 
محقق شود. وقتی وظیفه تنظیم بازار بر عهده دولت است، طبیعتا باید ابزار درآمدی بیشتر و متنوع تری 
وجود داشته باشد. معتقدم حجم اقتصاد کشــورمان ۷ برابر آن چیزی است که معمولا بیان می شود. 
بنابراین دولت می تواند مالیات بسیار بیشتری را اخذ کند و حجم فرار مالیاتی از اعداد اعلام شده بسیار 

بیشتر است.
فرار مالیاتی سهم کسانی است که در رده های بالایی ثروت قرار دارند. اینها مازاد درآمدشان وارد چرخه 
اقتصاد نمی شود و اگر چنین درآمدهایی احیا شود، چرخه درآمدی فعال تر و سریع تر می شود. توصیه 

به دولت این است که نسخه های مهار تورم را از دیدگاه اقتصاد اسلامی اجرا و پیاده سازی کند.
در دنیایی زیست می کنیم که مجبور به  مراوده با جهان پیرامون هستیم و اصولاً اقتصاد بدون ارتباط با 
دیگران سروسامان نمی گیرد، اما منظور از این ارتباط این نیست که به  هر ابزاری که غرب برای پیشبرد 
اقتصاد به  آن متوسل می شود ما هم متوسل شــویم؛ ما در چهار دهه گذشته نشان دادیم توان اصلاح 
ابزارهایی که غرب برای پیشبرد اهداف اقتصادی خود به  کار می گیرد را داریم، مانند استفاده از بانکداری 

اسلامی و اوراق مشارکت.

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: از سال گذشته 
تاکنون ۱۰۰ هزار بنای ناپایدار در سکونتگاه های 
شهری و بافت ناکارآمد کشور نوسازی شده است.  
محمد آیینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران با بیان اینکه  رکورد صدور پروانه ساختمانی 
در سال گذشته، شکسته شــد گفت:  بالاترین 
رکورد صدور پروانه ساختمانی در مدت دو و نیم 

سال گذشته را داشته ایم .
وی ادامه داد: ۱۰۰ هزار بنــای ناپایدار و لرزان 
در بافت های ناکارآمد شهری، نوسازی و بساط 

واحدهای فرسوده برچیده شده است.
آیینی اظهار کرد: افتتــاح و بهره برداری بخش 
عمــده ای از پروژه های نوســازی در بافت های 
فرســوده را از مهم ترین اقدامات در این بخش 

بوده است . وزیر راه و شهرسازی، حوزه بازآفرینی 
شهری و شتاب بخشی به نوسازی ابنیه ناپایدار را 
از اولویت های مهم در برنامه های خود اعلام کرد .
وی تاکید کــرد: در  دولت چهاردهم ســرعت 
نوسازی بافت های فرسوده در کشور با مشارکت 
مردم و همکاری متخصصــان، فناوران و جامعه 

حرفه ای سرعت بیشتری خواهد گرفت.
معاون وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه 
پروژه های نیمه تمام در حوزه بازآفرینی شهری 
در سراسر کشور باید هر چه سریعتر به سرانجام 
برســد، گفت: تعریف و اجرای پروژه بازآفرینی 
شهری در راستای شاخص ارتقاء کیفیت زندگی 
در بافت های ناکارآمد شهری و محلات هدف کم 

برخوردار باید مورد توجه قرار گیرد.

وزیر نفت در دیدار با دبیرکل جی ئی سی اف با اشاره 
به اوضاع ژئوپلیتیک جهان و شرایط خاص بازارهای 
گاز به ویژه در بحران های جهانی انرژی، گفت: ایران 
با توجه به جایگاه ژئوپلتیکــش می تواند گذرگاه و 
چهارراهی مناسب برای تبادلات و ترانزیت انرژی در 

منطقه باشد و نقش قطب را بازی کند.
به گزارش ایسنا، محسن پاک نژاد در ملاقات با محمد 
حامل که برای بررسی و هماهنگی درباره برگزاری 
بیست وششمین نشست وزارتی مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز در آبان ماه به تهران آمده است، تأکید 
کرد: ایران یکی از بنیان گذاران اصلی این مجمع است 
و برگزاری بیست وششمین نشست وزارتی در آغاز 
دولت چهاردهم را به فال نیک می گیریم. وی افزود: 
همان طور که نخستین نشست وزارتی مجمع سال 
۲۰۰۱ میلادی در تهران برگزار شد و نتایجی مثبت را 
برای اعضا به همراه داشت، انتظار می رود این نشست 
هم با مشارکت حداکثری، دســتاوردهایی ارزنده  را 
برای کل اعضا داشته باشد. وزیر نفت ادامه داد: با توجه 
به اوضاع ژئوپلیتیک جهان و شرایط خاص بازارهای 
گاز جهان به ویژه در بحران های جهانی انرژی، امروز 
باید از دبیرخانه جی ئی ســی اف حمایتی ویژه  شود، 
به طوری  که این مجمع بتواند با مشارکت و همکاری 
همه جانبه اعضایش، نقشــی بارز در تثبیت امنیت 
انرژی جهان ایفا کند. پاک نژاد با اشاره به اینکه گزارش 
کارشناسی جی ئی سی اف مانندچشم انداز بازار گاز 
و... نقشی مهم در این میان ایفا می کند، گفت: ایران 
با توجه به جایگاه ژئوپلیتیکــش می تواند گذرگاه و 
چهارراهی مناسب برای تبادلات و ترانزیت انرژی در 

منطقه باشد و نقش یک قطب را بازی کند.
وی با بیان اینکه نقــش گاز افزون بر امنیت انرژی در 
پیشبرد سیاست های اقلیمی جهان، به ویژه در دوران 
گذار به انرژی پاک بسیار حائز اهمیت است، افزود: در 
این میان دبیرخانه جی ئی سی اف با هماهنگی دبیرخانه 

اوپک )سازمان کشورهای صادرکننده نفت( می تواند 
در نشست ها و مذاکرات نشست کنوانسیون تغییرات 
اقلیمی سازمان ملل متحد )کاپ ۲۹( که در جمهوری 
آذربایجان برگزار می شــود، به نحو مؤثر ایفای نقش 
کند. وزیر نفت ضمن تشــکر از تلاش های دبیرخانه 
جی ئی سی اف در سال های اخیر، ادامه داد: ازجمله این 
اقدام ها، تأسیس مؤسسه تحقیقات گاز )GRI( است 
که می تواند زمینه مؤثری برای همکاری کشورهای 
عضو در حوزه فناوری، آموزش و نیروی انسانی باشد. 
پاک نژاد تأکید کرد: امیدوارم همکاری های دبیرخانه 
جی ئی سی اف و پژوهشگاه صنعت نفت در مسیر ارتقا 
باشد و در زمینه های نوپدید مانند هیدروژن و هوش 
مصنوعی و دیگر مسائل روز، همکاری تحقیقاتی انجام 
شــود. وی گفت: امیدوارم بیست وششمین نشست 
وزارتی جی ئی سی اف با حضور حداکثری کشورهای 
عضو و ناظر برگزار و به نقطه عطفــی دیگر در تاریخ 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز تبدیل شود. وزیر 
نفت افــزود: نقش دبیرکل جی ئی ســی اف در ایجاد 
این هماهنگی قابل توجه است و با توجه به تجربه ها 
و دانش، این کار مهم به نحواحســن و مطلوب انجام 
خواهد شــد. پاک نژاد تأکید کرد: وزارت نفت ایران 
تلاش های زیادی در زمینه برگزاری مؤثر و مفید این 
نشست انجام داده  است و به دلیل مشغله کاری در آغاز 
کار دولت چهاردهم، محل برگزاری نشست را تهران 
تعیین کردیم و دعوتنامه های تازه را هم تهیه و به زودی 

ارسال می کنیم.
وی ادامه داد: گروه کاری قوی به سرپرستی معاونت 
امور بین الملل و بازرگانی در وزارت نفت تشــکیل 
شده اســت و از دبیرخانه مجمع نیز درخواست دارم 
با همکاری گروه برگزارکننده این نشســت، امکان 
برگزاری شایســته فراهم شــود. به گزارش ایسنا، 
بیست وششمین نشست وزارتی جی ئی سی اف ششم 

تا هشتم آبان ۱۴۰۳ در تهران برگزار می شود.

مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی گفت: بنابر ابلاغ هیئت 
وزیران روزانه ۷ هزارتن کود اوره توزیع می شــود که براین اســاس 

نگرانی در حوزه تامین کود اوره نداریم.
حمید رسولی، مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی با بیان 
اینکه نگرانی در حوزه تامین کود اوره نداریم، گفت: پس از ابلاغ هیئت 
وزیران تامین و توزیع کــود اوره روند عادی را طی می کند و حداقل 
روزانه ۷ هزار تن کود اوره توزیع می شود. همواره بدنبال آن هستیم 

که توزیع کود اوره را روزانه به ۱۰ هزارتن برسانیم.

او ذخایر اســتراتژیک انواع کود های ازته، فســفاته و پتاسه را ۴۵۲ 
هزارتن اعلام کرد و افــزود: با توجه به اولویت اســتان ها تخصیص 
می یابد. رسولی ادامه داد: متوسط مصرف کود های یارانه ای در ابتدای 
سال ۹۹ حدود ۱۲۰ کیلوگرم، سال ۱۴۰۱ به ۱۹۴ کیلوگرم بود که 

در سال ۱۴۰۲ به ۲۰۴ کیلوگرم افزایش یافت.
مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی برنامه ابلاغی کود های 
فسفاته و پتاسه را ۶۰۰ هزارتن اعلام کرد و افزود: از این میزان ۳۰۰ 
هزار تن کود فسفاته و پتاسه تامین و تدارک شده که توزیع آن تسریع 

می شود، همچنین طبق قرارداد های منعقد شده ۳۰۰ هزار تن باقی 
مانده بزودی تامین خواهد شد.

رسولی ادامه داد: میزان کود پتاسه برنامه ابلاغی ۲۰۰ هزارتن است 
که در پنج ماهه امسال حدود ۱۸۰ هزار تن کود پتاسه تامین شده و 
اکنون ۱۵۸ هزارتن کود پتاسه در انبار ها ذخیره شده است. او گفت: 
برنامه ابلاغی تخصیص کود های یارانه ای برای امسال ۳ میلیون تن 
است که از این میزان تاکنون یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن معادل ۴۳ 

درصد تامین شده و جای نگرانی در این خصوص نیست.

مجری طرح گندم از رکورد خرید تضمینی گندم توسط ۱۰ استان 
برتر خبر داد و گفت: میزان خرید تضمینی گندم نســبت به مدت 

مشابه سال قبل ۱۶ درصد رشد داشته است.
سهراب سهرابی گفت: براســاس آخرین گزارش از سامانه شرکت 
بازرگانی دولتی از ابتدای فصل برداشــت تا روز گذشته ۱۱ میلیون 
و ۹۲۵ هزارتن با ارزش ۲۱۰ همت از کشــاورزان خریداری شد که 

نسبت به سال قبل ۱۶ درصد رشد داشته است.
او خوزســتان با یک میلیون و ۶۲۳ هزارتن، کردستان یک میلیون 
و ۱۶۶ هزارتن، گلســتان یک میلیون و ۱۱۰ هزارتن، فارس ۹۱۴ 
هزارتن، کرمانشــاه ۸۲۵ هزارتن، همدان ۷۰۵ هزارتن، آذربایحان 

غربی ۶۶۸ هزارتن، آذربایجان شــرقی ۵۹۰ هزارتن، لرستان ۵۳۵ 
هزارتن و خراسان رضوی ۵۲۲ هزارتن را جزء ۱۰ استان برتر خرید 

تضمینی گندم اعلام کرد.
این مقام مســئول از پرداخت ۷۷ درصد مطالبات گندمکاران خبر 
داد و گفت: از مجموع ۲۱۰ همــت ۱۶۱ همت مطالبات پرداخت و 
پیگیری برای پرداخت مابقی در حال انجام است. سهرابی ادامه داد: 
بنابر آمار تاکنون بیش از ۵۰۰ هزار تن بذور اصلاح شده در طبقات 
پرورشی، مادری و گواهی شده خریداری شده که نسبت به سال قبل 

رشد چشمگیری داشته است.
مجری طرح گندم با بیان اینکه کشــت گندم از اواخر شهریور آغاز 

می شــود، افزود: عملیات بوجاری در مناطق مختلف آغاز شــده و 
تدارک کود های شــیمیایی ازوته، فســفانه و پتاســه در استان ها 
 وجود دارد و نامــه نگاری هایی در خصوص توزیــع کود ها صورت 

گرفته است.
به گفته او، طرح جهش تولید دیمزار ها در سطح ۶ میلیون هکتار در 
استان ها آغاز شــده و اکنون عملیات تامین سوخت ادوات و ماشین 
آلات شروع شده است. سهرابی با بیان اینکه قیمت تضمینی گندم 
نان ۲۰ هزار و ۵۰۰ تومان و گندم دروم ۲۱هزارتومان تعیین شــده 
است، گفت: پروژه های ضریب خودکفایی تنظیم شده و در حال ابلاغ 

به استان هاست.

رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی تهران گفت: شکر باید به قیمت 
۳۸۵۰۰ در اختیار مصرف کننده قرار بگیرد؛ اما به دلیل مشــخص 

نبودن منبع تأمین، نرخها متفاوت است.
به گزارش تسنیم، رضا کنگری رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی 
تهران در مورد گرانی شکر بیان کرد: پیش از عید به صورت سنتی از 
طریق جامعه تجارت انبارها خرید از وزارت جهاد کشاورزی صورت 
می گرفت و اتحادیه های ســوپرمارکت ها، خواربارفروش ها، لبنیات 
و بنکداران شــکر خود را از اتحادیه تهیه می کردند و شکر با قیمت 
نهایی ۲۸ هزار تومان به مصرف کننده می رسید و بازار کاملا به ثبات 

رسیده بود.
وی افزود: بعد از اســفند سال گذشــته و راه اندازی سامانه بازارگاه، 
اتحادیه بنکداران که محــور اصلی توزیع تمام کالاهاســت در آن 

دیده نشده و از این منبع تأمین نشــد و اتحادیه به روش قبل توزیع 
خود را ادامه داد. در این ســامانه تنها تولیدکنندگان دیده شدند و 
باتوجه به نامشخص بودن منبع تأمین و همچنین نیاز صنف به شکر، 
شــکر را با قیمت های متفاوت از جاهای دیگر تأمین می کنند. برای 
تولیدکنندگان نیز به دلیل گرانی، تولید شکر صرفه ای ندارد و از طریق 
واسطه شــکر در اختیار بنکداران قرار می گیرد و چندنرخی در بازار 

ایجاد شده است.
کنگری با اشــاره به تفاوت قیمت شکر در بین بنکداران خاطرنشان 
کرد: شــکر باید به قیمــت ۳۸۵۰۰ در اختیــار مصرف کننده قرار 
بگیرد؛ اما به دلیل مشــخص نبودن منبع تأمیــن، نرخها متفاوت 
اســت. امروز شــکر به قیمت ۴۰ هزار تومــان درب کارخانه بدون 
فاکتور رســمی فروخته می شــود که منجــر به جرائم ســنگین 

 واحدهای صنفی می شــود چــرا که نهادهــای نظارتــی فاکتور 
رسمی می خواهد.

رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی تهران با تأکید بر نظرخواهی از 
کارشناسان و اتحادیه ها برای ثبات بازار اظهار کرد: باید کاری کرد 
دولت و مصرف کننده متضرر نشود. اما اتحادیه در بازارگاه دیده نشد 
و شــرایطی به وجود آمده که تولیدکننده تمایلی برای تولید شکر 
ندارد. مکاتباتی که برای حل این موضوع صورت گرفته هنوز به نتیجه 

نرسیده است.
وی همچنین اضافه کرد: اتحادیه مجبور به تأمین مصرف روزانه است 
که به صورت غیر فاکتور اســت و نهادهای نظارتی نیز به دلیل نبود 
فاکتور رسمی صنف را جریمه می کنند. امروز کمبود شکر در کشور 

وجود ندارد؛ بلکه نظام توزیع دچار مشکل شده است.

در حاشــیه هجدهمین نمایشگاه  بین المللی ایران پلاســت بیش از ۱۰ 
تفاهم نامه امضا شد. به گزارش ایســنا، مرتضی شاهمیرزایی، مدیر عامل 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی در مراسم امضای قرادادها و تفاهم نامه های 
همکاری که در حاشیه هجدهمین نمایشگاه بین المللی ایران پلاست برگزار 
شــد، گفت: تلاش بســیاری برای نهایی کردن طرح توسعه منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشیمی انجام شده است که بر مبنای آن بیش از ۳۰۰۰ هکتار 
به توسعه صنعت پتروشیمی و تکمیل زنجیره ارزش اختصاص داده خواهد 
شد که افزون بر اشتغالزایی، ارزش افزوده بالایی نیز از این محل برای کشور 

ایجاد خواهد شد.
او با بیان اینکــه تخصیص این ۳۲۰۰ هکتار زمین برای توســعه زنجیره 

ارزش در منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر، در مرحله تأیید سازمان محیط 
زیست است، اظهار کرد: ایران جزو کشورهایی است که به دانش فنی همه 
کاتالیست های مورد نیاز این صنعت دست یافته است و باید بازاریابی مناسبی 
برای آن انجام شود. وی با اشاره به اعلام آمادگی مراکز علمی برای کسب 
دانش های فنی صنعت پتروشیمی گفت: پتروشیمی ها نیز باید در این زمینه 
وارد میدان شوند و سرمایه گذاری های لازم را انجام دهند چراکه موضوع 

خودکفایی ارزش بالایی برای کشور دارد.
وی با بیان اینکه کســب دانش فنی و تولید کالا و تجهیزات مورد نیاز این 
صنعت برای عبور از خام فروشی و دستیابی به محصولاتی با ارزش افزوده 
بالا همسو با تکمیل زنجیره ارزش ضروری است، گفت: اقدام های مطلوبی 

به منظور توسعه دانش و کسب قله های دانشی در کشور انجام شده است که 
باید بیش از این در این مسیر گام برداشت.

سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی، قرارداد اجرای طرح تولید متیل 
آمین و زنجیره پایین دست با ظرفیت سالانه ۳۶ هزار تن در سایت ۲ منطقه 
ویژه اقتصادی پتروشــیمی، قرارداد اجرای طرح تولید نخ، پارچه، لاینر و 
جانبوبگ با ظرفیت سالانه ۶ هزار تن با سرمایه گذاری ۳ میلیون دلار و ۲۵۰۰ 
میلیارد ریال در سایت ۱ منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی و قرارداد تولید 
ماده مؤثره دارویی حلال های آزمایشگاهی با ظرفیت سالانه ۱۵ هزار تن و 
سرمایه گذاری ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار دلار و ۷۶۰ میلیارد ریال در سایت ۱ 

منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی را با سه شرکت داخلی امضا کرد.

برپایه آمارهای منتشــره 
ســازمان امــور مالیاتی، 
۴۰۶ هــزار میلیارد تومان 
درآمد مالیاتــی در منابع 
مالیات هــای مســتقیم و 
کالاها و خدمات در پنج ماه امســال وصول شــده 
که نسبت به مدت مشابه ســال گذشته رشد ۴۴ 
درصدی را نشــان می دهــد. به گــزارش ایرنا از 
آمارهای یاد شــده، درآمدهای مالیاتی در پنج ماه 

امسال نسبت به رقم مصوب قانون بودجه ۸۰ درصد 
محقق شده است.

بر اســاس گزارش ســازمان مالیاتی کشور، ۲۸۵ 
هزار میلیارد تومــان از مجموع وصولی درآمدهای 
مالیاتی به مالیات های مستقیم اختصاص دارد که 
این آمار نسبت به مدت مشــابه سال گذشته رشد 
۵۸ درصدی دارد؛ مالیات های مســتقیم شــامل 
مالیات بر اشــخاص حقوقــی، مالیات بردرآمد و 
مالیات بر ثروت می شود. همچنین در همین مدت 
۱۹ هــزار و ۷۶۲ میلیارد تومان مالیات اشــخاص 
حقوقی وصول شد که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته رشــد ۷۸ درصدی را نشان می دهد. سهم 
مالیات بر درآمدها در پنج ماهه امسال، هفت هزار 
و ۷۵۹ میلیارد تومان اســت کــه مالیات از حقوق 
کارکنان بخــش عمومی و خصوصــی معادل ۱۲ 
درصد و سهم مالیات مشاغل حدود ۶ درصد از کل 
مالیات وصولی است. برپایه این گزارش، ۱۲۱ هزار 
میلیارد تومان از مجمــوع وصولی درآمدها مربوط 
به کالاها و خدمات )با ۵۶ درصد تحقق نســبت به 
 بودجه و ۲۰ درصد رشــد نســبت به مدت مشابه

 سال گذشته( است.
یکی از اقدامات دولت سیزدهم جلب مشارکت های 

مردمی در مالیات ســتانی عادلانه، شــفاف و حق 
انتخاب هزینه کرد محل مالیاتی اســت که این امر 
باعث اعتماد مردم به نظام مالیاتی و رشد درآمدهای 
مالیاتی می شــود. به گزارش ایرنــا، تعیین محل 
هزینه کرد مالیات با هدف حکمرانی مالیاتی مردم 
بر درآمدهای مالیاتی کشور با تاکید دولت سیزدهم 
در برنامه هفتم توسعه مورد توجه قرار گرفته است 
و هیات این دولــت این موضــوع را مصوب کرد و 
مالیات دهندگان می توانند محل هزینه کرد مالیات 

پرداختی خود را مشخص کنند.
مودیان می تواننــد با انتخاب خــود مالیات های 
پرداختــی خــود را در حوزه ســاخت مــدارس، 
بیمارستان ها، اماکن ورزشــی و... صرف کنند؛ به 
نحوی که مالیات دهندگان در یک عمران و توسعه 
کشور مشارکت می کنند. نتیجه ارتباط مثبتی که 
بین مودیان و ســازمان امور مالیاتی ایجاد شــده، 
نشانگر رشــد درآمدهای مالیاتی با بستن راه های 

فرار مالیاتی و اعتماد مردم به نظام مالیاتی است.
در راســتای جلب مشــارکت مردمی، برنامه های 
دولت سیزدهم تکیه بر درآمدهای غیرنفتی بود تا 
بودجه با درآمد پایدار و پیش بینی شده تامین شود 
و با کسری مواجه نشــود؛ در همین راستا مالیات 
ســتانی عادلانه را به ثمر رساند. دولت سیزدهم بر 
پایدارســازی منابع بودجه عمومی تاکید ویژه ای 
داشت و در مدت سه سال از فعالیت این دولت شاهد 
رشــد درآمدهای مالیاتی و گمرکی هستیم که بر 
اساس اعلام سازمان برنامه و بودجه، متوسط رشد 
درآمدهای مالیاتی و گمرکی در دولت ســیزدهم 
به ۶۱ درصد و نسبت درآمدهای مالیاتی به منابع 
بودجه عمومی به ۴۱ درصد در سال ۱۴۰۲ رسیده 

است.
طبق این گزارش، متوسط رشد درآمدهای مالیاتی 
و گمرکی از ۲۰ درصد در سال های ۱۳۹۶ تا ۱۳۹۹ 
به ۶۱ درصد در ســال های ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ رسید 
که در نتیجه آن )همزمان با رشد اقتصادی بالای ۵ 
درصد( نسبت درآمدهای مالیاتی به منابع بودجه 
عمومی از ۳۶.۸ درصد در سال ۱۳۹۹ به ۴۱ درصد 

در سال ۱۴۰۲ رسید.
همچنین ســهم درآمدهای پایدار بودجه از ۴۴.۹ 
درصد در ســال ۱۴۰۰ به ۵۱.۸ درصد در ســال 
۱۴۰۲ و ۵۹.۴ درصد در قانون بودجه سال ۱۴۰۳ 

افزایش یافته است. دولت سیزدهم مالیات ستانی 
عادلانه را در دستور کار قرار داد، در همین راستا از 
تحقق درآمدهای مالیاتــی از رقم مصوب در قانون 
بودجه پیشــی گرفت؛ بر اســاس گزارش سازمان 
امور مالیاتی کشور، در ســال ۱۴۰۰، حدود ۳۰۶ 
هزار میلیارد تومان در منابع مالیات های مستقیم 
و کالاها و خدمات وصول شــد که نسبت به سال 
۱۳۹۹ به میزان ۵۹ درصد رشد و نسبت به مصوب 
قانون بودجه سال ۱۴۰۰ معادل ۱۱۳ درصد تحقق 

داشت.
وصولی های ســازمان امور مالیاتی در سال ۱۴۰۱ 
نشــان می دهد که ۴۷۲ هــزار میلیــارد تومان 
درآمدهای مالیاتی در منابع مالیات های مستقیم و 
کالاها و خدمات با رشد ۵۴ درصدی نسبت به سال 
۱۴۰۰ و تحقق ۱۰۴ درصدی نسبت به رقم مصوب 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ بود که مقایسه این آمار با 
روند چند سال گذشته حاکی از عملکرد درخشان 

نظام مالیاتی در تحقق این درآمدها دارد.
افزایش درآمدهای مالیاتی در سال ۱۴۰۲ نیز نشان 
می دهد که بیش از ۸۰۵ هزار و ۹۲۲ میلیارد تومان 
درآمد مالیاتی وصول شده که نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل )حدود ۴۷۲ هزار میلیارد تومان( رشد 
۷۱ درصدی و نسبت به بودجه مصوب تحقق ۱۰۸ 

درصدی را نشان می دهد.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

۴۰۶ همت درآمدهای مالیاتی در ۵ ماهه امسال وصول شد

کاهش فرار مالیاتی مشاغل خاص

۱۰۰ هزار بنای ناپایدار از سکونتگاه های شهری برچیده شد

جایگاه ژئوپلیتیک ایران برای ترانزیت انرژی در خاورمیانه

توزیع روزانه ۷ هزارتن کود اوره در کشور

۱۰ استان رکورددار خرید تضمینی گندم شدند

چندنرخی شدن قیمت شکر

امضای بیش از ۱۰ تفاهم نامه پتروشیمی
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فناوری و 
اطلاعات

منطقه بین المللی نوآوری ایران آغاز به کار کرد
مراسم تأسیس منطقه بین المللی نوآوری ایران و بیست و دومین اجلاس سالیانه و 
جشنواره برترین های پارک فناوری پردیس با حضور حسین افشین معاون علمی، 

فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور برگزار شد.
به گزارش مهر، مهدی صفاری نیا رئیس پارک فناوری پردیس در این مراسم در 
پارک پردیس اظهار کرد: با هدف ارتقا جایگاه جهانی کشور در فناوری و نوآوری 
و تبدیل ایران به قطب فناوری جهان اســلام، افزایش سهم فناوری صنایع دانش 
بنیان در اقتصاد و درآمد ملی و دستیابی به علوم و فناوری های پیشرفته منطقه 
 بین المللی نــوآوری ایران در ۲۴ تیرماه ســال ۱۴۰۳ در جلســه هیئت وزیران 

تصویب شد.
وی ضمن اشــاره به اینکه اولویت های منطقه نوآوری شــامل سلامت، فناوری 
اطلاعات و ارتباطات میکروالکترونیک، هوش مصنوعی، انرژی های تجدید پذیر 
و مالی اســت، افزود: منطقه بین المللی نوآوری ایران یک زیست بوم جامع کار و 
زندگی با هدف توسعه فناوری و نوآوری کشور برای پیشبرد و توسعه فعالیت های 
دانشی و اقتصادی شرکت ها، کارآفرینان، مراکز رشد، شتاب دهنده ها و بازیگران 

داخلی و خارجی است.
صفاری نیا با بیان این مطلب که این منطقه با محوریــت پارک فناوری پردیس 
مدیریت و راهبری می شود و اشــخاص حقیقی و حقوقی در منطقه می توانند از 
خدمات و مزایای منطقه و پارک فناوری پردیس برخوردار شــوند، خاطرنشــان 
کرد: اکوسیستم نوآوری در منطقه بین المللی نوآوری ایران شامل سرمایه گذاران، 
شرکت های بین المللی و بزرگ ملی شرکت های نوآور، استارتاپ، خدمات تخصصی 

و استخر ایده و اختراع است.

واحدهایفناورفعالمجازاقتصادیمیشوند
رئیس پارک فناوری پردیس با اشــاره به مزایای عضویت در منطقه بین المللی 
نوآوری ایران گفت: واحدهای فناور منتخب و برتر عضو منطقه با معرفی پارک در 
چهارچوب توافق معاونت و گمرک جمهوری اســلامی ایران به عنوان فعال مجاز 

اقتصادی تعیین می شوند.
صفاری نیا افزود: همچنین به منظور ترخیص صدور کالاهای وارداتی یا صادراتی 
واحدهای فناور مســتقر در منطقه گمرک جمهوری اسلامی ایران موظف است 

تمهیدات و تسهیلات لازم و ایجاد گمرک تخصصی را فراهم کند.

جذبیاهمکاریبامتخصصانایرانیغیرمقیم
وی با بیان این مطلب که وزارت امور خارجه سازمان سرمایه گذاری و کمک های 
اقتصادی و فناوری فنی ایران موظف و نســبت به جذب یا همکاری کارآفرینان 
و متخصصین ایرانی غیرمقیم و ســرمایه گذاران خارجی برای ســرمایه گذاری 
در حوزه فناوری بــا اولویت در منطقه اقــدام کنند، گفــت: وزارت امور خارجه 
موظف اســت در مذاکرات و معاهــدات منطقــه ای و بین المللــی و همکاری 
با ســازمان های بین المللــی برنامه های علمی فنــاوری و نــوآوری را با اولویت 
منطقه پیگیری کند. وزارت صنعت معدن و تجارت موظف اســت ضمن تعیین 
مشــوق های لازم به گونه ای برنامه ریــزی کند تا اســتقرار بخش های تحقیق و 
توسعه بنگاه های بزرگ صنعتی در منطقه در اولویت قرار گیرد. همچنین نسبت 
 به اولویت اســتفاده از ظرفیت فنــاوری منطقه در اجــرای پروژه ها و طرح های 

خود اقدام کند.
رئیس پارک فناوری پردیس در تشریح اولویت های کاری وزارت صنعت در مصوبه 
تأســیس منطقه بین المللی نوآوری ایران گفت: وزارت صنعت معدن و تجارت 
وزارت امور اقتصاد و دارایی و بانک مرکزی جمهوری اســلامی موظفند تسهیل 
در تأمین مالی خارجی، بر اساس رفع موانع و کمک به توسعه و تقویت نهادهای 
تخصصی مســتقر در منطقه تأمین ارز واردات شــامل تجهیزات ماشین آلات و 
مواد اولیه واحدهای فناور مســتقر در منطقه و تخصیص و پیگیری رفع تعهدات 
 ارزی کالاهای مورد نیاز آنها را با تأیید پاک و با رعایت قوانین مقررات در اولویت 

قرار دهند.
وی با اشــاره به اینکه صندوق توســعه ملــی در چهارچوب ضوابــط و مقررات 
اساســنامه ســرمایه گذاری و اعطای تســهیلات ارزی و ریالــی از محل منابع 
صندوق در منطقــه را در اولویت خود قــرار دهد، بیان کــرد: گمرک جمهوری 
اســلامی و بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران موظف اند نسبت به ترخیص 
تجهیزات ماشــین آلات و مواد اولیه توســط واحدهای فناور مســتقر در پارک 
 فناوری پردیس و رفع تعهد ارزی وارد کننده بــا رعایت قوانین مقررات و معرفی 

پارک اقدام کنند.
رئیس پارک فناوری پردیس گفت: سازمان ملی استاندارد برای ایجاد نقشه ویژه 
صدور گواهی انطباق و گواهی برای محصولات تولید شــده در منطقه و سازمان 
توسعه تجارت ایران برای اعطای نشان تجاری محصولات منطقه با رعایت قوانین 

مقررات اقدام می کنند.
وی گفت: ایجاد تالار معاملات فناوری کشــور در منطقه و ساماندهی کارگزاران 
تجارت فناوری ساز و کار تبادل فناوری و بازاریابی فروش محصولات دانش بنیان 

را از طریق شبکه فن بازار ملی ایران در سطح ملی و بین المللی انجام پذیر است.
وی به ســایر بخش های مصوبه تأســیس منطقه بیــن المللی نــوآوری ایران 
گفت: تمام دســتگاه هایی که بــه نوعی ارائــه دهنده خدمات به شــرکت های 
مختلف و فناور محور هستند مانند ســازمان امور مالیاتی بیمه مرکزی سازمان 
توسعه تجارت ســازمان غذا و دارو، ســازمان ثبت و غیره میز خدمت در پارک 
مســتقر می کنند. همچنین ســتاد تســهیل رفع موانــع تولید اســتان تهران 
 موظف اســت رفع موانع تولید و تســهیل فعالیــت واحدهای فنــاور منطقه را 

در اولویت قرار دهد.
رئیس پــارک فناوری پردیــس گفــت: واحدهای فنــاور مســتقر در منطقه 
مشــمول تعرفه های مصرف انرژی و برق مراکز پژوهشــی و فناوری می شــوند. 
وزارتخانه هــای نیرو و نفــت موظــف منطقــه را از اعمال هرگونــه خاموش 
برنامه ریــزی شــده در اوج زمان اوج مصرف شــبکه بــرق و قطعــی آب و گاز 
 معــاف کنند پــارک تمهیدات لازم بــرای مدیریــت و کاهش مصــرف انرژی

 را صورت می دهد.
وی گفت: وزارت راه و شهرســازی و وزارت کشــور موظف انــد در چهارچوب 
قوانین و مقررات نســبت به صدور مجوزها و امکانات لازم و جانمایی و اختصاص 
حداکثری اراضی توســعه منطقه بــا اولویت واگــذاری مانده اراضــی ملی به 
 پارک و ایجاد شــهرک مســکونی نخبگانی واقــع در اراضی طاهرآبــاد تا پایان 

سال ۱۴۰۳ اقدام کنند.
صفاری نیا برخی از مهمترین ظرفیت هــا و کارکردهای ملی و بین المللی منطقه 
بین المللی نوآوری را تشــریح کرد و گفت: توسعه فضاهای کار اشتراکی و شتاب 
دهنده های نوآوری از طریق مرکز شتاب دهی نوآوری، راهبری و برگزاری رویداد 
ملی حوزه فناوری و نوآوری کشور اینوتکس، راهبری رقابت های بین المللی فناوری 
و نوآوری در قالب المپیک فناوری، حمایت از ایجاد و توســعه مدرسه حکمرانی 
برای توسعه الگوهای بومی، ایجاد تالار معاملات فناوری کشور در منطقه از طریق 
شبکه فن بازار ملی ایران در سطح ملی و بین المللی، ایجاد مرکز ملی نمایشگاهی 
و آموزش علمی و فناوری در منطقه، تأســیس شــعب دانشــگاه ها و بانک های 
خارجی در منطقــه، کمک های افراد حقیقی حقوقی به پــارک فناوری پردیس 
 یا بنیاد علم و فناوری مصطفی به عنوان هزینه قابل قبــول مالیاتی از جمله این 

مزایا به شمار می رود.

اخبار

شــرکت های عضو پــارک با 
بومی سازی دانش و فناوری ها 
و تولید محصولات پیشرفته در 
داخل کشور، مانع از خروج ارز 
از کشور به میزان ۷۲۵ میلیون 
یورو شدند. به گزارش مهر، در بیست و دومین اجلاس 
سالیانه پارک فناوری پردیس، اعلام شد، در سال ۱۴۰۲، 
فروش داخلی شرکت های عضو پارک ۶۰۳ هزار میلیارد 
ریال، با گردش مالی بالغ بــر ۱,۸۳۰ هزار میلیارد ریال 

بوده است.
تولیــد و اضافه شــدن ۲۸۸ محصول جدید به ســبد 
محصولات پارک فناوری پردیس در ســال ۱۴۰۲ خبر 
دیگری بود که در این نشست اعلام شد. بر اساس اعلام 
پارک فناوری پردیس، بیش از ۳۰ محصول شرکت های 
عضو به ۳۰ کشور صادر شده و این شرکت ها توانسته اند 
در سال ۱۴۰۲، با بومی سازی دانش و فناوری ها و تولید 
محصولات پیشرفته در داخل کشور، مانع از خروج ارز از 

کشور به میزان ۷۲۵ میلیون یورو شوند.
همچنین اعضای پارک در سال گذشته، بیش از ۲۱,۸۰۰ 
میلیارد ریال )معادل ۳.۶درصد از فروش ســالانه( را در 
فعالیت های مربوط به تحقیق و توســعه سرمایه گذاری 
کردند. سرمایه گذاری بخش خصوصی در پارک فناوری 
پردیس میزان سرمایه گذاری بخش خصوصی در سال 
۱۴۰۲ در پــارک فنــاوری پردیس بالغ بــر ۲۳۰ هزار 
میلیارد ریال بوده است. با احتساب این سرمایه گذاری، 
مجموع میزان سرمایه گذاری انجام شده از بدو تأسیس 
پارک تاکنون حدود ۴۸۰ هزار میلیارد ریال بوده است. 
تاکنون بیش از ۳۵۷ هزار مترمربــع فضاهای پژوهش 
و فناوری توســط بخش خصوصی در پــارک فناوری 
پردیس ایجاد شــده که مجموع فضای طراحی شــده 
 در پارک توســط بخش خصوصی، بیش از ۱.۲ میلیون 

مترمربع می باشد.
پیگری تصویب قوانین در راســتای حمایت بیشــتر از 
زیست بوم فناوری و نوآوری کشور در راستای حمایت 
بیشــتر از زیســت بوم فناوری و نوآوری کشور در سال 
۱۴۰۲، پیگیری جهت تصویب »اساســنامه ی سازمان 
توسعه و سرمایه گذاری پارک فناوری پردیس«، تأسیس 
منطقه بین المللی نوآوری ایران و حذف کد یکتای سند 
از درگاه ملی مجوزها )جهت تسهیل در فرآیند صدور و 
تمدید کارت بازرگانی و پروانه بهره برداری شــرکتهای 

فناور( در دولت توسط پارک انجام و به نتیجه رسید.
در حال حاضر ۴ نهــاد حاکمیتی )مجتمع حل اختلاف 
دانش بنیــان، اداره صمــت شهرســتان پردیس، دفتر 
مرکز مالکیت معنوی ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشــور و دفتر پیشــخوان خدمــات دولــت و بخش 
عمومــی( و ۴۰ ارائــه دهنــده خدمــات عمومی در 
 محــدوده پــارک فنــاوری پردیــس در حــال ارائه 

خدمت هستند.

حمایتهایپــارکفنــارویپردیساز
شرکتهایعضودرجهتتسهیلتجاریسازی

محصولاتفناورانه
برگزاری ۴۹ میــز ارائه خدمــات مشــاوره )حقوقی، 
ســرمایه گذاری و کســب و کار(، برگزاری ۲۸۶۱ نفر 
ساعت آموزش، تســهیل جذب بیش از ۳۱۷ نفر نیروی 
متخصص در شرکت های عضو، فعالیت بیش از ۲۰ نفر 
از متخصصان در قالب دوره نظــام وظیفه تخصصی در 
شــرکتهای عضو پارک از جمله اقدامات پارک در این 

سرفصل در سال ۱۴۰۲ بوده است.

جذبنخبگانایرانیمقیمخارجازکشور
پارک فناوری پردیس توانسته اســت با جذب نخبگان 
ایرانی مقیم خارج از کشــور، زمینه اشتغال و همچنین 
فعالیت شرکت های تأسیس شــده توسط آنها را فراهم 
آورد و به عنــوان برترین پارک فنــاوری در جذب این 

نخبگان در کشور محسوب شود.
همچنین پارک فناوری پردیــس به عنوان اولین پایگاه 
همکار طرح همکاری با متخصصان و کارآفرینان ایرانی 
خارج از کشــور تاکنون توانســته اســت ۶۴ نفر از این 
متخصصــان را در قالب های مختلــف از قبیل فعالیت 
استارتاپی، هسته فناور، شــتابدهنده و برگزاری کارگاه 

آموزشی جذب نماید.

تامینِمالــیِموردنیازِواحدهــایفناورو
دانشبنیان

در راستای کمک به تامینِ مالیِ مورد نیازِ واحدهای فناور 
و دانش بنیان در سال گذشــته، ارائه تسهیلات، صدور 
ضمانتنامه و ســرمایه گذاری در طرح های شرکت های 
فناور به ارزش ۱۳,۰۰۰ میلیارد ریال از طریق صندوق 
توسعه فناوری های نوین انجام شده است. بر این اساس، 
۲۱۷ فقره ضمانت نامه به ارزش ۷,۹۲۰ میلیارد ریال به 

شرکت های عضو اعطا شده است.
سرمایه گذاری در طرح های شرکت های فناور به ارزش 
۴,۶۲۰ میلیارد ریال و ارائه بیش از ۸۱ فقره تسهیلات به 
ارزش ۴۹۰ میلیارد ریال از جمله فعالیت های دیگر ستاد 
پارک فناوری پردیس در راستای تأمین مالی شرکت ها 

در سال ۱۴۰۲ بوده است.

تأمیننیازهــایفناورانــهصنایعبزرگو
مادرتخصصیکشور

برگزاری بیش از ۹۰۰ جلســه مواجهه عرضه و تقاضای 
فناوری در ســال ۱۴۰۲ دیگر برنامه پارک بوده است. 
در سال ۱۴۰۲، با ۳۰ شــرکت بزرگ صنعتی )صنایع 
پالایش نفت، پتروشیمی، معدن و نیرو و..( همکاری به 

عمل آمده است.
همچنین ۳ پروژه ملی با هدف کاهش ناترازی بنزین، گاز 
و برق در کشور در راستای تأمین نیازهای فناورانه صنایع 
بزرگ و مادرتخصصی کشور با تکیه بر توان تخصصی و 
فنیِ شرکتهای عضو تعریف شده است. همکاری و تعامل 
صورت گرفته با صنایع، منجر به انعقاد موافقتنامه بین 

پارک و صنایع به ارزش حــدود ۲,۰۰۰ میلیارد ریال و 
انعقاد ۷,۵۰۰ میلیارد ریال قرارداد بومی سازیِ فناوری 

با مشارکت پارک شده است.

برنامههایملیوبینالمللیپارکفناوری
پردیس

مدیریت و توسعه شبکه فن بازار ملی ایران به عنوان بازار 
تبادل فناوری در کشور توســط پارک فناوری پردیس 
صورت می گیرد. در حال حاضر این شبکه دارای ۳۷ دفتر 
فن بازار منطقه ای و تخصصی در سطح استان های کشور 
است. عملکرد اقتصادی شبکه فن بازار ملی ایران در سال 
۱۴۰۲ بیش از ۱۶,۵۰۰ میلیارد ریال شــامل بازاریابی 
و فروش محصولات و جذب ســرمایه بــرای پروژه های 
فناورانه بــوده و تاکنون ۱۹۰۰۰ محصــول و تقاضای 

فناوری در سامانه فن بازار ثبت شده است.
از ســویی در ســیزدهمین دوره نمایشــگاه اینوتکس 
)INOTEX۲۰۲۴( به عنوان بزرگترین محل گردهمایی 
اجزای مختلف زیست بوم فناوری و نوآوری کشور، این 
نمایشگاه شاهد حضور بیش از ۱۰۰ هزار بازدید کننده 
از ۱۵ کشور در نمایشگاه و حضور بیش از ۴۵۱ شرکت 
و اســتارتاپ بوده است. همچنین جلســات B۲B بین 
هیأت های تجاری خارجی و شــرکت های فناور داخلی 
برگزار شد که نهایتاً یک مورد قرارداد انتقال فناوری به 
ارزش ۱۰ میلیون یورو بین شرکتهای ایرانی و آفریقای 

جنوبی منعقد شد.
همچنین نمایشــگاه ایران هلث ۱۴۰۳ توسط پارک با 
هدف توسعه فناوری های حوزه سلامت در کشور و توسعه 
صادرات شرکت های دانش بنیان و فناور حوزه سلامت با 
حضور ۶۰۲ شرکت از ۱۷ کشــور برگزار شد که بیش از 
۱۵۰۰۰ نفر از جمله ۷۵ هیأت خارجی از این نمایشگاه 

بازدید کردند.
ترویج و توسعه زیست بوم کارآفرینی در کشور مأموریت 
ملی دیگری است که توسط مرکز شــتابدهی نوآوری 
پارک فناوری پردیس پیگیری می شود. در حال حاضر 
۲۴ فضای کار اشتراکی و ۷۱ شتابدهنده در قالب تیم های 
استارتاپی و نوپا از مرکز شتابدهی گواهی نامه عضویت 

اخذ کرده اند. بنیاد علم و فناوری مصطفی )ص( با حمایت 
و همکاری پارک فناوری پردیس برنامه های مختلفی را به 
منظور ترویج و توسعه علم و فناوری در سطح جهان اسلام 
انجام می دهــد. به همین منظــور، پنجمین دوره آئین 
اعطای جایزه مصطفی )ص( در سال ۱۴۰۲ با تجلیل از ۵ 

دانشمند برگزیده در شهر اصفهان برگزار شد.
برگزاری چهارمین دوره ی رقابت علمی کنز)KANZ( در 
حوزه های صنایع غذایی و کشاورزی، سلامت و تجهیزات 
پزشــکی، آب، انرژی و محیط زیست، برق الکترونیک و 
رباتیک، هوش مصنوعی و ICT و صنایع معدنی، برگزاری 
دهمین دوره رویداد بین المللی تبــادل تجربیات علم 
و فناوری )STEP(و برگزاری نشســت ترویجی یلدای 
علم از دیگر همکاری های پارک فناوری پردیس و بنیاد 

مصطفی )ص( در سال ۱۴۰۲ بوده است.

بازدیدهایداخلیوبیــنالمللیازپارک
فناوریپردیس

در سال ۱۴۰۲ بیش از ۱۱۵ هیأت داخلی و خارجی در 
ســطوح مختلف از پارک بازدید کردند. همچنین بیش 
از ۱۵۶۰۰ نفر از اســاتید، دانشــجویان و دانش آموزان 
در قالب ۲۸۰ گروه اردویِ راهیانِ پیشــرفت از پارک و 

شرکت های عضو بازدید کردند.

زیرساختهایشهریوتاسیساتیدرپارک
فناوریپردیس

از جمله زیرساخت های شهری و تاسیساتی ایجاد شده در 
پارک می توان به ۱۰۶ کیلومتر شــبکه فیبر نوری و کابل 
مسی، شبکه برق با ظرفیت ۹۵ مگاوات، شبکه آب، تصفیه 
خانه و شبکه گاز با ظرفیت ۲۵۰۰۰ مترمکعب و ۱۵ هکتار 

فضای سبز و ۲۲ هکتار معابر عمومی اشاره کرد.
بر اساس این گزارش، پارک فناوری پردیس با داشتن ۲ 
شعبه پس از گذشت بیش از ۲ دهه فعالیت، به مساحت 
۴۷۰ هکتار توسعه یافته است. ۴۸۴ عضو اصلی پارک، با 
بیش از ۹۰۰۰ نفر نیروی انسانی در کنار استارتاپ های 
مستقر در کارخانه های نوآوری، مجموعه خانواده پارک 

فناوری پردیس را تشکیل می دهند.

پارک پردیس مانع از خروج ۷۲۵ میلیون یورو ارز شد

جذب نخبگان ایرانی مقیم خارج از کشور
Newskasbokar@gmail.com

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور 
گفت: احداث شهرک مسکونی نخبگان در پارک پردیس 
نیازمند همکاری وزارت راه و مســئولان کشور است که 
در حال پیگیری اســت. به گزارش مهر، حسین افشین 
دربیست و دومین اجلاس سالیانه پارک فناوری پردیس 
ضمن اشاره به اینکه امروز دیگر ارتش های بزرگ و منابع 
وجود ندارد بلکه کسانی که سریعتر فکر می کنند و نوآوری 
دارند برنده هستند، اظهار کرد: شرکت هایی چون اپل و 
آمازون دیگر تنها یک شرکت نیستند این مجموعه ها یک 

امپراطوری تشکیل داده اند.
معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانــش بنیان رییس 
جمهور با طرح این ســوال که جای مــا در این رقابت 
جهانی کجاست، افزود: ایران ۱۷ میلیون فارغ التحصیل 
و۱۰ هزار شرکت دانش بنیان دارد اما باید قبول کنیم 

که داشتن نخبه و دانش کافی نیست و باید هر روز بهتر 
از دیروز شویم. افشین ادامه داد: دهه هشتاد دهه جهش 
علمی کشور شروع شد و در دهه نود فناوری  ها در کشور 
رشد یافت ولی این کافی نیست. باید هر روز سریع تر از 
روز قبل بدوییم  و معاونت علمی و پارک فناوری پردیس 
از دویدن ها و پیشرفت در اکوسیستم نوآوری و فناوری 
حمایت می کند. وی ادامه داد: پارک پردیس با ۲۰ سال 
تجربه، یک اکوسیستم موفق است و انتظار می رود که 
این مجموعه به مهم ترین قطب نوآوری کشور و منطقه 

تبدیل شود.
افشین همچنین در جمع خبرنگاران اظهار کرد: برای 
رشــد یک منطقه و ایجاد اکوسیستم نوآوری، چندین 

فاکتور کلیدی لازم اســت که مهم ترین آن ها احداث 
یک شهر نخبگانی در کنار این منطقه است. اگر موفق 
به دریافت مجوز احداث چنین شــهری نشویم، شاهد 

پیشرفت نخواهیم بود.
معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانــش بنیان رییس 
جمهور ادامه داد؛ باید فاصله بین محل زندگی نوآوران 
و پارک فناوری پردیس کاهش یابد تا بتوانیم تحولات 
مثبتی را رقم بزنیم. افشــین ضمن بیــان این مطلب 
که تمامی مجوزهای لازم اخذ شــده، گفت: این پروژه 
نیازمند همکاری وزارت راه و مسئولان کشور است که 
در حال پیگیری آن هستیم. زمین کافی نیز برای احداث 
این شهر وجود دارد و این امر می تواند یک تحول بزرگ 

در اکوسیســتم نوآوری ایجاد کند. وی به برنامه های 
دولت جدید در حوزه فناوری اشاره کرد و گفت: دولت 
جدید قرار است حامی و تسهیل گر باشد. ما همچنان 
مانند دولت های قبل دو پارامتر اصلی برای حمایت از 
جوانان و شرکت های دانش بنیان را در دستور کار داریم. 
این حمایت ها همیشه مادی نیستند؛ بسیاری از آن ها به 

رفع موانع قانونی نیاز دارند.
معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانــش بنیان رییس 
جمهور ضمن بیان این مطلب که در کنار اکثر دانشگاه ها 
و در تمامی اســتان ها، پارک های فناوری و مراکز رشد 
تحت نظارت اساتید دانشگاهی ایجاد شده است، گفت: 
هر فردی که ایده ای داشته باشد می تواند به این مراکز 
مراجعه کنــد تا از حمایت های لازم برخوردار شــود و 

ایده اش از مرحله صفر به مرحله توسعه برسد.

مدیر امور بین الملل ستاد نانو از همکاری و توافق ایران با شرکت 
های روســی در حوزه میکروالکترونیک خبر داد و گفت: این 

همکاری در حوزه تحقیق و توسعه صورت می گیرد.
محمد باقری مطلق در گفت وگو با مهر، ضمن اشاره به اینکه 
ششمین نشست کارگروه مواد پیشرفته و فناوری نانو بریکس 
ششم و هفتم شهریور ماه در روســیه برگزار شد، اظهار کرد: 
ذیل برنامه بریکس، نشست ها و کارگروه های متعددی )بیش از 
۲۰۰ عنوان( در حوزه های مختلف تعریف شده است و فناوری 
نانو یکی از این حوزه هایی بود که به میزبانی یکی از پیشروترین 
دانشگاه های این کشور یعنی »دانشگاه اورال روسیه« برگزار 
شد. مدیر امور بین الملل ستاد توسعه فناوری های نانو و میکرو 
ضمن اشاره به اینکه این نشست ماهیت علمی و فناوری داشت و 
نمایندگان تمام کشورهای عضو به جز کشور عربستان سعودی 
حضور داشتند و دو کشــور مصر و هند به صورت مجازی این 
نشست را دنبال می کردند، گفت: در این نشست چندین موضوع 
توسط ایران مطرح شد و تنها ارائه و محتوای متفاوتی بود چرا 
که بحث مکانیزم ها، ساز و کارهای سیاستگذاری در حوزه نانو 

توسط ایران مطرح شد و به یک ارائه الهام بخش تبدیل شد.

چینوآمریکابزرگترینمشارکتکنندهایراندر
حوزهانتشارمقاله

باقری در تشــریح جزئیات ارائه ایران در کارگروه نانو بریکس، 
گفت: اول اینکه ما در این ارائه، آماری از نحوه همکاری کشورهای 

عضو بریکس ارائه دادیم و در تعاملات حوزه علمی، بزرگ ترین 
مشارکت کننده ای که ایران در حوزه علمی با او مقاله منتشر 
می کند، کشور چین است و بعد از آن آمریکا است و کشور عضو 
بریکس در این همکاری وجود ندارد. ما یک ظرفیت بسیار بزرگی 
را در کشور هند داریم که یکی از کشورهای عضو بریکس است اما 
متأسفانه با این کشور خیلی تعاملات علمی را به صورت مشترک 
پیگیری نکرده ایم. کشورهای دیگر هم به همین شکل است که 
این خود یک موضوع الهام بخش شد. مقرر شد سال آینده این 
موضوع )کار علمی و مقالات مشترک( در دستور کار کشورهای 

عضو بریکس قرار گیرد و توافقاتی در این زمینه انجام شود.
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: به عنوان مثال ایران با کشــور 
روسیه تعاملات علمی از جمله با دانشگاه ملی مسکو دارد اما این 
تعاملات، پیوسته نبوده و مدل سیاستگذارانه به خود نگرفته بود. 
ما در حال حاضر با »آکادمی علوم روسیه« در حال نهایی کردن 
توافقنامه ای هستیم که با برنامه ریزی بیشتری با دانشگاه های 
ذیل این آکادمی تعاملات گسترده تری داشته باشیم. بنا داریم به 
صورت خاص و جدی تر با کشور روسیه بحث تبادل نمونه های 
آزمایشگاهی، انتشــار مقالات در ژورنال های مشترک و ایجاد 
ژورنال علمی مشترک جدید را پیگیری کنیم. مدیر امور بین 

الملل ستاد نانو خاطرنشان کرد: موضوع دیگر اینکه در کشورهای 
دیگر مشابه ایران، نهادی را برای ارزیابی محصولات مبتنی بر 
فناوری نانو نداریم و یکی از نکات جذابی که در این نشست ارائه 
شد، این بود که اعضای این کارگروه متولی به صورت استاندارد 
بشود همکاری کرد. در ایران ستاد نانو متولی هر محصولی که 
ساختار نانو داشته است و تاییدیه نانومقیاس از سوی این ستاد 
به محصولات ارائه می شود. به عنوان مثال سال گذشته به ۲ مورد 
از محصولات مبتنی بر فناوری نانو با همکاری سازمان استاندارد، 
استاندارد مشخص نانو را اعطا کردیم. بنا شد ساز و کاری که ایران 
در این حوزه دارد را به کشور امارات، مصر و آفریقای جنوبی ارائه 
و معرفی کنیم تا یک نهاد متولی نانو در این کشورها ایجاد شود.

استفادهازظرفیتهایآزمایشگاهیاماراتدرلبه
دانش

باقری با تاکید بر اینکه از ظرفیت های علمی کشــوری مثل 
امارات باید بیشتر استفاده کنیم، اظهار کرد: با تعاملاتی که با 
امارات داشتیم، امیدواریم ســال آینده این کشور جزو مقاصد 
پژوهشی و فناوری ما باشــد. امیدواریم در راستای تولید علم 
مشترک، با استفاده از ظرفیت های آزمایشگاهی امارات در لبه 

دانش، فعالیت هایمان را گسترده تر کنیم و از گرنت فاندهای آنها 
بهره مند شویم.

تجاریسازینانوبابرزیل
وی ادامه داد: سال آینده کارگروه نانو بریکس، در کشور برزیل 
برگزار خواهد شد و به این کشور پیشنهاد مشخصی را دادیم که 
در حوزه تجاری سازی حوزه نانو یک ظرفیت جدیدی را اعمال 
کنند به این شکل که ما بتوانیم سال آینده استارتاپ ها در گام 
اول و در گام بعد شرکت ها را معرفی کنیم. چرا که حوزه بریکس 
حوزه جذابی برای ایجاد تعاملات است و طبیعتاً اگر کمی باهوش 
باشیم و محصول شــرکتی را در برزیل پرزنت کنیم که مورد 
تقاضای برزیلی ها باشند، طبیعتاً مورد استقبال آنها قرار خواهد 
گرفت و از همان فرصت می توان برای بازارسازی و بازاریابی برای 
محصولات ایرانی استفاده کرد که مورد استقبال کشور برزیل 
قرار گرفت و در صورت نهایی شــدن انشاالله سال اینده با یک 
کاروان بزرگ تر حداقل با حضور شرکت ها و استارتاپ ها حضور 
خواهیم داشت. مدیر امور بین الملل ستاد نانو با اشاره به تفاهم با 
روسیه در حوزه میکروالکترونیک گفت: در پیوست این نشست، 
جلساتی با شــرکت ها و رئیس یکی از دانشگاه های تخصصی 
در حوزه میکروالکترونیک داشتیم. در روسیه منطقه ای به نام 
زینوگراد داریم که نزدیک مسکو است و قرار بود این منطقه به 
قطب فناوری الکترونیک تبدیل شود و در واقع مدل سیلیکون 

ولی را در این منطقه پیاده سازی کنند.

احداثشهرکمسکونینخبگاندرحالپیگیریاست

حوزه تحقیق و توسعه رونق پیدا می کند 

همکاری فناوری ایران با بریکس
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در صنعت ساختمان ســازي، زماني 
كه نوبت به اســتفاده از ميخ، قفل و 
لولا به عنوان آخرين حلقه مي رســد، 
مصادف می شــود با بي پولي و پايان 
منابع نقدي جهت ســاخت پروژه و 
همين باعث بروز مشــكلاتي براي صنف مي شود. صنفي كه 
چين نبض بازارش را در دست گرفته اســت و فراواني قفل و 
لولای چيني در بازار كه به گفته فعالان اين صنف؛ كيفيتشان 
هم تعريف چنداني ندارد، به نوعي امنيت محل زندگي و كار 
مردم را به مخاطره انداخته اســت. امير نجارشريفي، رئيس 
اتحاديه صنف فروشــندگان ميــخ، قفل و لــولای تهران با 
اشاره به برخي مشــكلات صنف خود بيان داشت: در صنعت 
ساختمان ســازي تهيه كليــه ملزومات شــامل هزينه هاي 
خاصي مي شــود كه برنامه ريز پروژه بيشــتر هزينه ها را در 
ابتداي ساخت وساز انجام مي دهد، لذا كار كه به پايان نزديك 
مي شــود، يعني دقيقا زمان اســتفاده از قفل و لولا به عنوان 
آخرين حلقه تكميل كننده پروژه، مصادف می شود با بي پولي 
و پايان منابع نقدي در نظر گرفته شــده جهت ساخت پروژه 
 توسط مدير پروژه و اين شر zايط مشــكلاتي را براي اعضاي 

صنف فراهم مي كند. 

چك هاي طولاني مدت، عامل مهم كسادي بازار اين 
صنف

وي افزود: مدير پروژه تمام يا بيشــتر مبلغ خريد قفــل و لولا را 
با ارائه چك هاي طولاني مــدت مي پردازد كــه همين به عامل 
مهمي براي كســادي بازار صنف تبديل شــده، ضمــن اينكه 
در بســياري مواقــع، زمان سررســيد چــك، مبلــغ دريافتي 
توســط فعال صنفي كمتر از قيمت پايه كالايي فروخته شــده 
 مي باشــد. با اين شــرايط آيا ايــن صنف كســب و كار مطلوبي 

خواهد داشت؟
رئيس اتحاديه صنف فروشــندگان ميخ و لولا در ادامه با اشاره 
به مشكلات عديده اي كه اصناف با سازمان هاي مربوط به خود 
دارند، گفت: اصناف بــه عنوان بزرگ تريــن بخش خصوصي 
كشــور داراي ايده ها، راهكارها، تجربيــات و تخصص هاي لازم 
هســتند، از اينرو انتظار مي رود دولت و به ويژه ســازمان هاي 
ذي ربط، پشــت درب هاي بســته براي اصناف تصميم سازي و 

تصميم گيري نكنند؛ به طور مثال در بحــث واردات كالا اگر از 
متخصصان صنوف مختلف مشــورت بگيرند، نــه تنها كالايي 
 بي كيفيت وارد نخواهد شد بلكه ارز كشور نيز بيهوده از مملكت 

خارج نمي شود. 

صادرات قفل و لولا به كشورهاي همسايه
شريفي با اظهار خرسندي از توليدات خوب ايراني در زمينه قفل 
و لولا ادامه داد: توليد قفل، دســتگيره و پلاك در ايران بسيار با 
كيفيت اســت؛ به طوري كه به كشــورهاي حوزه خليج فارس، 

قزاقستان، تركمنستان، عراق و... صادر مي شود كه اگر در تحريم 
 نبوديم از بسياري كشــورهاي ديگر مانند تركيه در اين زمينه 
پيشــرفته تر مي شــديم. رئيس اتحاديه صنف فروشــندگان 
ميخ، قفل و لــولای تهران با اشــاره به اقدامات هيــات مديره 

فعلي اتحاديه گفت: طي 8 ســال گذشــته با فعاليت و تلاش 
 كليه اعضاي هيات مديره توانســتيم تعداد اعضــاي صنف را از
 300 نفــر بــه 500 عضــو بــا پروانــه كســب معتبــر

 افزايش دهيم.  

رئيس اتحاديه فروشندگان ميخ، قفل و لولای تهران: 

 آخرين مرحله ساختمان سازي مصادف با بی پولی است

اصناف

قارچ هاي خوراكي امروزه نه تنها به عنوان 
يك ماده غذايي سرشار از مواد معدني، 
ويتامين و پروتئين در اكثر كشــورهاي 
جهان طرفداران زيادي دارند، بلكه توليد 
صنعتي آن مي تواند اشتغال زا و با درآمد 
خوبي همراه باشــد. در كشــور ما نيز از دو دهه پيش توليد قارچ 
خوراكي مورد توجه قرار گرفت ولي متاسفانه به دليل ورود برخي 
افراد غيرمتخصص و رعايت نكردن اصول كارشناسي و تجهيزات 

نامناسب اين صنعت با فراز و نشيب هايي روبه رو بود. 
پرورش قارچ در ايران طي سال هاي اخير توسعه چشمگيري هم از نظر 
توليد و روش هاي پرورش داشته اســت، از آنجايي كه در كشور ايران 
زمينه لازم براي توسعه بيشتر اين فعاليت وجود دارد، سرمايه گذاري 
در اين بخش مي تواند نقش بسزايي در اشتغالزايي و صادرات غيرنفتي 
داشته باشد، به ويژه آنكه پرورش اين محصول در همه فصول سال و در 
زمان هايي كه كشاورزان معمولا عمليات كشت و كار و برداشت خود را 
تمام كرده و در حال استراحت نيز هستند، مي تواند انجام شود. فعاليت 
پرورش قارچ خوراكي در ايران با دو نوع قارچ صدفي و دكمه اي انجام 
مي شود، پرورش قارچ صدفي عمدتا در استان هاي گلستان، مازندران، 
كهگيلويه و بويراحمد و آذربايجان شرقي انجام شده و روش پرورش آن 
معمولا سنتي است اما فعاليت پرورش قارچ دكمه اي به دليل حساسيت 
به شرايط محيطي بايد در محل هايي با شرايط حرارت، نور و رطوبت 
كنترل شده انجام شــود و به همين دليل پرورش اين نوع قارچ نياز به 
تاسيسات و تجهيزات پيشرفته داشته و به صورت صنعتي توليد مي شود. 

    جايگاه ايران در توليد قارچ
به گفته محمدحســين افشــار، رئيس هيات مديــره انجمن 
توليدكنندگان قارچ هاي خوراكي، كشورهاي عمده توليدكننده 
قارچ دنيا به ترتيب چين، آمريكا، هلند، اسپانيا، فرانسه و لهستان 
هستند و رتبه ايران نيز از نظر سطح زير كشت و توليد قارچ خوراكي 
در دنيا به ترتيب هشتم و هجدهم است. افشار، مصرف سرانه قارچ 
خوراكي در كشــور را حدود 300 گرم اعلام مي كند و مي افزايد 
ميانگين مصرف سرانه دنيا  ۲/۱ تا  3/۱ كيلوگرم است اما با وجود 
چنين مزايايي در توليد انواع قارچ خوراكي در كشور ورود برخي 
افراد غيركارشناس به اين عرصه، توليد قارچ را با مشكلاتي مواجه 
كرده و آن را براي واحدهاي كوچك غيراقتصادي ساخته است. 
افشار در اين خصوص مي گويد: يكي از معضلات اصلي واحدهاي 
توليد و پرورش قارچ در كشور، عدم رعايت ضوابط فني و تخصصي 
در مراحل ســاخت واحدها و عدم بهره بــرداري از تجهيزات و 
تاسيسات مناسب فني است كه در نهايت منجر به كاهش راندمان 
توليد شده است. وي ورود افراد و شركت هاي طرح و مشاوره اي 
غيرمتخصص و ناكارآمد در فرآيند طرح نويسي، ساخت واحدهاي 
توليد و برگزاري دوره هاي غيركارشناســي آموزشي را از دلايل 
بروز اين معضل مي داند و مي افزايد: اين موضوع موجب هدر رفتن 
سرمايه هاي ملي و شخصي شده و از همين رو ساماندهي و آموزش 
متقاضيان پرورش قارچ امري ضروري است كه در دستور كار وزارت 
جهاد كشاورزي قرار گرفته است. وي اظهار اميدواري مي كند كه با 
اجراي اين طرح متقاضيان پرورش و توليد قارچ براي انجام عمليات 

اوليه ساخت واحدهاي توليدي به ويژه گذراندن دوره هاي آموزشي 
زيرپوشش انجمن صنفي توليدكنندگان قارچ قرار بگيرند. 

    تسهيلات وزارت جهاد كشاورزي 
رئيس هيات مديره انجمن توليدكنندگان قارچ هاي خوراكي معتقد 
اســت طرح هاي توليدي قارچ خوراكي در كشور در صورت داشتن 
توجيه اقتصادي مي توانند تا ۷0 درصد منابع مورد نياز خود را از طريق 
تسهيلات تامين كنند. آنطور كه افشار مي گويد: بازسازي و نوسازي 

واحدهاي پرورش قارچ در سراسر كشور از سياست هاي جديد وزارت 
جهاد كشاورزي است كه در ســال جاري در سرلوحه برنامه بخش 
باغباني قرار گرفته است و ادامه مي دهد: در قالب اين طرح واحدهاي 
پرورش قارچ در كشــور هيچ محدوديتي براي بازسازي و نوسازي 
واحدهاي پرورش قارچ وجود ندارد و تمــام افراد مراجعه كننده به 
سازمان هاي جهاد كشاورزي استان ها مي توانند از تسهيلات مربوط 
به اين طرح استفاده كنند. به گفته وي با توجه به فرسوده و قديمي 
بودن اغلب واحدهاي پرورش قارچ كشور، مدرنيزه كردن تجهيزات و 

تاسيسات اين واحدها، استفاده از روش هاي نوين براي افزايش عملكرد 
توليد و بهره گيري از شيوه هاي جديد براي كمپوست سازي از جمله 

اقدام هاي قابل اجرا در قالب طرح مذكور است. 

    كمبود نقدينگي 
رئيس هيات مديره انجمن توليدكنندگان قارچ هــاي خوراكي با بيان آنكه 
افزايش راندمان توليــد در واحدهاي توليد قارچ با اســتفاده از فناوري روز و 
افزايش كيفيت بستر قارچ تحقق مي يابد، مي گويد: در حال حاضر واحدهاي 

توليدي با مشكل كمبود نقدينگي روبه رو هستند و چنانچه ارائه تسهيلات 
بانكي به توليدكنندگان به موقع صورت نگيرد، برنامه هاي توليد و صادرات 
محقق نمي شود. وي همچنين از صادرات 300 تني قارچ به خارج از كشور خبر 
مي دهد و مي افزايد: اين ميزان قارچ به كشورهاي عراق، آسياي ميانه و امارات 
صادر خواهد شد. وي حجم توليد قارچ در كشور را معادل 38 هزار تن اعلام 
مي كند. وي خاطرنشان مي كند: در صورتي كه دولت با اختصاص تسهيلات 
بانكي با سود مناسب و كاهش موانع اقدام كند، حجم توليد قارچ كشور افزايش 

يافته و ارزآوري اين محصول از طريق صادرات فزوني خواهد يافت. 

واحدهاي توليد قارچ با مشكل كمبود نقدينگي روبه رو هستند 

پرورش قارچ؛ فعاليتي پربازده و اشتغالزا
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گردشگری

از ابتداي خلقت، بشــر برای شناســايي 
اين جهان ناشناخته كنجكاو بوده است 
و هنوز بعد از گذشــت قرن ها، اكتشافات 
و پيشرفت ها هنوز انســان، اين موجود 
سيري ناپذير موفق نشده است تمام گوشه 
و كنار اين زمين بي همتا را كشف كند و همچنان هستند انسان هايي 
كه جا پاي گذشتگان خود مي گذارند تا به كشف و جست وجوي اين 
عالم ناشناخته دست پيدا كنند. تلاش براي حركت و كنجكاوي اين بار 

از سوي دو برادر ايراني به نام هاي عبدا... و عيسي اميدوار آغاز شد. 
اين دو برادر محقق و پژوهشگر نزديك به نيم قرن پيش، زماني كه 
هنوز دنيا به اين درجه از پيشرفت نزديك نشده بود با ابتدايي ترين 
وسايل ممكن و جسارتي قابل تحسين، قدم برداشتند براي كشف 
جهان ناشناخته كه هر لحظه اش خاطراتي اســت كه هنوز بعد از 
گذشت بيش از 50 سال، بازديدكنندگان بســياري را براي ديدن 
دستاوردهاي اين سفر به موزه برادران اميدوار واقع در كاخ سعدآباد 

مي كشاند. 
عيسي و عبدالله اميدوار، دو برادر پژوهشگر ايراني در سال 1333 با 
همتي عالي عزم كردند تا تمام ناشناخته هاي جهان را كشف كنند. 
اين دو برادر، پنجاه و نه ســال قبل با توجه به اينكه امكانات سفر در 
ابتدايي ترين وضع ممكن بود با روحيه اي كنجكاو و عاشق خطر، با 
دو موتور سيكلت و پنجاه دلار پول نقد از تهران به مشهد و بعد مشرق 
زمين و بعدتر اكثرنقاط دنيا سفر كردند. برادراني كه علاوه بر روحيه 
ماجراجويي، قصد اصلي شان شناساندن فرهنگ ايراني به ساير اقوام و 

كشورها و برپايي نمايشگاه هايي از فرهنگ ايراني بود. 
 مــوزه بــرادران اميــدوار، واقــع در مجموعــه تاريخــي 
كاخ-موزه سعدآباد تهران، گنجينه اي از دستاوردهاي سفر اين دو 
برادر محقق، شامل عكس ها، فيلم ها و لوازم سفر است. اين دو برادر 
از صحراي سوزان آفريقا تا جنگل هاي ناشناخته آمازون، از سرماي 
قطب شمال تا قاره هاي آمريكا، اروپا، استراليا را زير پا گذاشتند و از 
نخستين آسيايي هايي بودند كه در سال 1345 همراه گروه علمي 
كشور شيلي، سفر به ششمين قاره ناشــناخته جهان، يعني قطب 

جنوب را تجربه كردند. 

  ماركوپولوهاي ايراني
نخستين سفر اين دو برادر ماجراجو يا ماركوپولوهاي ايراني، 7 سال به 
طول انجاميد و در سال 1340 به ايران بازگشتند و پس از آن بعد از سه 

ماه، به شوق كشف جذابيت ها و يافتن تشابه و تفاوت ملل هاي مختلف 
با اتومبيل سيتروئن 2 سيلندر، از طريق كويت و عربستان سعودي 
رهسپار آفريقا شدند و 3 سال به كشف و جست وجو پرداختند. حاصل 
اين سفر عكس ها، فيلم هاي مستند، اشيا و لوازم زندگي قبايل و اقوام 
آفريقايي بود كه هم اكنون در موزه برادران اميدوار، براي بازديد عموم 
قابل دسترس است. موزه برادران اميدوار شامل مجموعه اي از  آلات 
و ادوار شكار انسان هاي بومي، اســكيموها، آمازون و آفريقا، ظروف 
سفالي از فرهنگ اينكا، حشرات و پرندگان تاكسيدرمي شده،  آلات 
موسيقي قبايل بدوي، سنگواره ها، فســيل ها، مرجان ها و جانوران 
دريايي متعلق به ميليون ها سال پيش و عكس هايي از تمدن هاي 

مختلف و ناشناخته است. 
عبدا... اميدوار در پايان سفر ده ساله شان در كشور شيلي ماند. او در 
حال حاضر سردبيري دو مجله سينمايي، سياحتي را در شهر سانتياگو 
بر عهده دارد و از بنيانگذاران يكي از مراكز سينمايي در اين شهر است. 
عيسي اميدوار، اما در تهران زندگي مي كند و يكشنبه اول هر ماه در 
موزه برادران اميدوار واقع در كاخ سعدآباد، حضور پيدا مي كند و به 
سوالات بازديدكنندگان و دانشــجوهاي گردشگري و جهانگردي 
پاسخ مي دهد. موزه برادران اميدوار نخســتين موزه جهانگردي و 
پژوهشي است كه در روز پنجم مهر ماه سال 1382 افتتاح شد. شايد 
به جرات مي توان گفت: نسل حاضر احتياج مبرمي به شناخت اين 
تجربيات و دريافت قدرت جسارت دارد. دور از ذهن نيست گمشده 
نسل حاضر اعتماد به نفس و جرات باشد كه در بازديد اين موزه و ديدن 
فرهنگ هاي مختلف و جسارت اين دو برادر كه با ابتدايي ترين وسايل 
ممكن به قلب حادثه رفتند و از ديدار با اتفاقات پيش رو نهراسيدند تا 
بسته كاملي از تجربيات و تشابه و تفاوت فرهنگي، قومي را در اختيار 

نسل حاضر قرار بدهند، به دست آيد. 
و به قول آقاي عيسي اميدوار: »قصد ما انجام يك عمل قهرمانانه، يا 
ثبت ركورد و... نبود. هرچند كه خود اين عمل بالذات قهرمانانه بود 
و خيلي جاها هم جزو نخستين كساني بوديم كه كار خاصي انجام 

داديم.«
مي توانيم در اين پاييز شــگفت انگيز، هم از طبيعت مجموعه كاخ 
سعدآباد لذت ببريم و هم با بازديد از موزه برادران اميدوار، اندكي بر 
معلوماتمان از فرهنگ اقوام ديگر و اندكي بر جسارت و كنجكاوي 
خود بيفزاييم و همچنين با شــناختن دو برادر پژوهشگر ايراني و 
درك تجربيات آنها، باز هم مفاخر ايران و تلاش هاي بي وقفه شــان 

را ارج بنهيم. 

برادران اميدوار، دو محققي که جهان را با ابتدايي ترين وسايل سياحت کردند  

كشف نقاط گردشگري جهان در نيم قرن پيش

هوای ســبك و مرطوب پاييزی آدم را 
مجبور می كند حتی برای مدتی كوتاه 
و اندك هم شده كوله  بار سفر را ببندد و 
سری به مناطق گردشگری اطراف بزند. 
برای بازديد از جاذبه های گردشگری 
استان نيازی به خرج كردن هزينه فراوان يا سپری كردن زمان 
زياد نيست. كافی است همت كنيم و برای يك روز هم كه شده، 
دل و روحمان را به كوه و دشت و جنگل بسپاريم تا از دغدغه های 

تمام نشدنی زندگی روزمره جدا شويم.
پيشنهاد »كسب و كار« برای گذراندن روزهای پاييزی، ديدار از 
جنگل ابر شاهرود است. سفر به جنگل ابر برای همه كسانی كه 
برای اولين بار به اين جنگل پا گذاشته اند، تجربه بسيار متفاوتی 
است. البته اين سفر برای آنها كه می خواهند راه رفتن روی ابرها 
را تجربه كنند، هيجان انگيزتر خواهد بود. اگر سرتان شلوغ است 
و اوقات كاری شما اجازه اختصاص دادن زمان زياد برای تفريح، 
به شما نمی دهد، می توانيد در هر منطقه ای از استان كه هستيد 
صبح خيلی زود راه بيفتيد و بعد از سپری كردن حداكثر زمان 
5تا 6 ساعت وارد اين منطقه شويد. همچنين می توانيد از تورهای 
متنوعی كه در همه ايام ســال به ويژه بهار و تابستان، اقدام به 
جابه جايی گردشگران به اين منطقه می كنند، استفاده كنيد. 
با يك جست وجوی كوتاه در سايت های اينترنتی می توانيد از 
اطلاعات زمان برگزاری اين تورها مطلع شــويد و با آنها تماس 
بگيريد. به ياد داشته باشيد كه اگر به همراه دوستان و آشنايان به 
اين منطقه سفر می كنيد و می خواهيد از قسمت های بكر وسط 
جنگل ديدن كنيد، حتما يك همراه و راه بلد را با خود ببريد چون 
ممكن است راه را گم كنيد و سفر بر شما تلخ شود. اين را هم بدانيد 
كه در اعماق جنگل ابر اثری از انسان ديده نمی شود. همچنين 
قبل از رفتن، حتما از وضعيت هوا باخبر شويد. چون ممكن است 
به دليل بارندگی، امكان جنگل گردی وجود نداشته باشد و باران 
زمين را لغزنده كرده باشد و شما نتوانيد در مسيرهای باريك تر 
به راحتی به راهتان ادامه دهيــد. اين جنگل در 45 كيلومتری 
شمال شاهرود، در مسير جاده شاهرود به علی آباد، از خاور به 

جنگل اولنگ، از جنوب به كوه قاسم و كوه ابر و 

قطری و از باختر به كوه يخام و تكيانو محدود است.

  چرا جنگل ابر روی ابرها سوار است؟
جنگل ابر درمحلی واقع اســت كه از ضخامت كوه های البرز 
كاسته می شود و ابرهای گرفتار در پشت اين ديواره از لابه لای 
دره ها به سمت جنوب سرازير می شوند، به همين خاطر تقريبا 
از بعدازظهر تا نيمه های شب با سرد شدن هوا، چنان می نمايد 
كه جنگل به روی ابرها سوار شــده است. مجاورت دو ناحيه 
كم فشار و پرفشــار )دشــت گرگان و منطقه ابر( باعث شده 
هروقت زمين انرژی می گيرد، ابرها جابه جا شوند و به نظر برسد 
كه ابرها از آسمان به زمين می آيند. اين منطقه از آن جهت كه 
جغرافيايی خاص دارد و دو منطقه كم ارتفاع و بلند را در كنار 
هم قرار داده، دارای اهميت است به طوری كه شاهد تشكيل 
اقيانوس ابر در اين منطقه هستيم كه پديده كم نظيری در دنيا 

محسوب می شود. 

  تابستان های معتدل برای تفريح
حتی اگر هوس كرديد در روزهای تابستان به اين جنگل سری 
بزنيد، بايد بدانيد كه دمای هوای آنجا حتی در روزهای تابستان 
هم پايين است و متوســط حداكثر دما 20 و حداقل 6 درجه 
سانتی گراد است. دليل اين مساله ارتفاع زياد جنگل از سطح دريا 
است. اتفاق جالبی كه در اكوسيستم منطقه ای اين جنگل وجود 
دارد، تداخل منطقه بيابانی و جنگلی است. به طوری كه می توان 
برگ های درختان پهن را كه مخصوص مناطق جنگلی است، در 

كنار درختان سوزنی برگ كه به مناطق نيمه بيابانی تعلق 
دارند ديد. مشهورترين درخت منطقه اورس است. 

درختی با ريشــه های بلند كــه روی زمين 
می خزد.

  چشمه های ابر
اولين چشــمه ای كه بعد از يك جنگل نــوردی مداوم 
5ساعته به ســمت جنوب می بينيد، چشمه آبشار است. 
از ديگر چشــمه های دائمی منطقه می توان به چشــمه 
»آلوچال« و »آب شرش« اشاره كرد. به غير از اين آبشارها، 
آب قابل آشاميدنی ديگری در اين جنگل وجود ندارد و 
شما بايد آب مصرفی تان را به همراه داشته باشيد.جنگل 
زيبا و خوش  آب و هوای ابر با 35 هزار هكتار وســعت در 
ادامه جنگل های سرسبز شمال كشور است. اين جنگل 
در نزديكی روســتاهای ابر، شــيرين آباد و خاك پيرزن 

واقع شــده و تقريبا مرز استان سمنان و 
استان گلســتان است و در 

پاييز طبيعت زيبايی را از رنگ نارنجی و زرد و به نمايش 
می گذارد.

  هزينه تورهای پايیزی جنگل ابر
تور سه روزه طبيعت گردی جنگل ابر كه شامل پياده روی 
در جنگل و مستقر شدن در كمپ های محلی است، حدود 
345هزار تومان قيمت دارد و مســافت470 كيلومتری 
تهران تا روســتای ابر نيز با وســيله نقليه بدون توقف 8 
ساعت است. سفر جنگل ابر شامل شهر شاهرود، بارگاه 
بايزيد بسطامی، شهر بسطام، شيخ خراقان، روستای ابر، 
 مراتع و جنگل های مشرف به استان گرگان 

است.

روزهای زرد و نارنجی پاييز را به جنگل ابر برويد 

راه رفتـن روی ابرها
    گروه گردشگری 
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تشکیل جلسه مشترک مدیرعامل 
و مدیران ســتادی شرکت گاز 

استان اصفهان
 مریم کربلایی -مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان 
از برگزاری جلسه مدیران ســتادی این شرکت به 
منظور پیگیری برنامه ها و مطالب عنوان شده معاون 
وزیر و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در نشست 
وبیناری روز گذشته خبر داد. به گزارش روابط عمومی 
شرکت گاز اســتان اصفهان، ابوالقاسم عسکری از 
تشکیل جلسه مدیران ستادی این شرکت بلافاصله 
پس از جلســه وبیناری معاون وزیــر و مدیرعامل 
شــرکت ملی گاز ایران با مدیران ستادی، مدیران 
عامل و ارشد شرکت های گاز استانی، پالایشگاه ها و 
مناطق عملیاتی خبر داد و افزود: این جلسه به منظور 
پیگیری برنامه ها و موارد عنوان شده توسط معاون 

وزیر نفت در امور گاز تشکیل گردید.
وی به مصوبات این جلسه از جمله تاکید بر مباحث 
بهینه ســازی مصرف گاز طبیعــی، هماهنگی با 
نهادهای بالادستی،  مرور مصوبات جلسات بحران و 
درس آموزی از تجربیات بیش از 150 جلسه مدیریت 
بحران طی دو سال گذشته جهت آمادگی لازم برای 
رویارویی با فصول سرد، شفاف سازی سیاست های 
تشویقی شرکت ملی گاز در خصوص مخازن ذخیره 
سازی گاز برای صنایع و لزوم هماهنگی با شرکت 
ملی پخش فرآورده هــای نفتی در خصوص تامین 
سوخت جایگزین اشاره نمود و در ادامه بر لزوم فراهم 
نمودن زیر ساخت های مورد نیاز برای جلسات ویدئو 
کنفرانس در شرکت تاکید کرد و گفت: این شرکت 
با انجام تعمیرات دوره ای ایستگاه ها و شبکه های 
گازرسانی و  تعامل مناســبی که با ستاد ملی گاز و 
نهادهای حاکمیتی استان، دستگاه های اجرائی و 
صنایع اســتان آمادگی لازم جهت خدمات رسانی 
به بیش از 5 و نیم میلیون نفر جمعیت استان پهناور 
اصفهان و اجرای مصوبات و ابلاغیه های ستاد شرکت 

ملی گاز ایران را خواهد داشت.

کسب رتبه شایسته تقدیر شرکت آب 
و فاضلاب اســتان مرکزی در اعمال 
نظارت، پیگیری و اجرای برنامه های 

مصوب ستاد اقامه نماز در سال ۱۴۰۲

سید محسن موسوی: استاندار مرکزی با اهدای 
لوحی از حشمت اله عباسی مدیر عامل شرکت آب 
و فاضلاب استان مرکزی به پاس قدردانی از تلاش 
در اعمال نظارت، پیگیری و اجــرای برنامه های 
مصوب ستاد اقامه نماز در سال 1۴0۲ در شورای 

اداری استان تشکر و قدردانی کرد.

شهربازی مهران پارک احیا و 
بازسازی می شود

سرپرست شهرداری مهران از احیا و بازسازی مجتمع 
تفریحی مهران پارک تا دهه فجر ســال جاری خبر 
داد.  ایلام - حیدر ناصــری اظهار کرد: قرارداد خرید 
تجهیزات شهربازی و احیای دوباره مجتمع تفریحی 
مهران پارک انجام شده است و عملیات اجرایی آن به 

زودی آغاز خواهد شد.
وی افزود: شــهربازی مهران یکی از مطالبات جدی 
شهروندان مهران بود که با تلاش های اعضای شورای 

شهر و مساعدت استاندار محقق شد.
سرپرســت شــهرداری مهران تصریح کرد: اعتبار 
اختصاص داده شده به این پروژه بالغ بر 100 میلیارد 
ریال است که در قالب خرید تجهیزات شهربازی از 
جمله ماشین کوبنده، کشــتی صبا و تاب زنجیری 
اختصاص خواهد یافت و انجام زیرساخت های لازم از 
جمله سیستم روشنایی، احیای فضای سبز، موزائیک 
فرش محوطه پارک و دیگر اقدامات لازم در راستای 
بازسازی و احیای مجموعه تفریحی را شامل می شود. 
ناصری اضافه کرد: وظیفه مجموعه شهرداری مهران 
خدمت به مردم و ایجاد رفاه، آسایش و فراهم آوردن 
بسترهای اوقات فراغت مردمی است. وی ادامه داد: 
مجموعه شــهرداری مهران تمام توان خود را برای 
خدمت به شهروندان به کار گرفته و به زودی شهربازی 
مهران پارک همچون سال های گذشته رونق گرفته 

است و مورد استفاده شهروندان قرار خواهد گرفت.

مدیرکل آموزش وپرورش 
مازندران گفت: برای آغاز 
سال تحصیلی هیچ کلاس 
درسی بدون معلم نخواهد 

ماند.
حسین کمالی مدیرکل آموزش وپرورش مازندران 
در نشست خبری به مناسبت آغاز سال تحصیلی، 
اظهار کــرد: مردمی کــردن و مشــارکت مردم از 
مبانی نظری نظــام تعلیم وتربیت و ســند تحول 
بنیادین اســت که باید آموزش وپرورش را با نگاه 
مردمی ببینیم.وی با اشــاره به اینکــه ۹ کارگروه 
در پروژه مهر تعریف کردیــم، افزود: حدود ۳ هزار 
معلم اســتخدام جدید در دوره های دبیری، فنی، 
پرورشی، تربیت بدنی، اســتثنایی و سایر در حال 
جذب هستند و برای مهرماه سر کلاس درس حضور 
می یابند.مدیرکل آموزش وپرورش مازندران با اعلام 
اینکه امســال بیش از 1۷ هزار کلاس درس آماده 
کردیم، تصریح کرد: در مجموع بین بیش از 5۲۷ 
هزار دانش آموز ۴1۷ هزار نفــر از دانش آموزان در 
مدارس دولتی و 100 هزار در مدارس غیرانتفاعی 
استان تحصیل می کنند.کمالی با بیان اینکه تعداد 
کلاس های درس برای شروع ســال تحصیلی در 
مازندران ۲۳ هزار کلاس درس اســت، اظهار کرد: 
برای آغاز سال تحصیلی هیچ کلاس درسی بدون 

معلم نخواهد مانــد.وی با اعلام اینکه تــراز ما در 
آموزش وپرورش مطلوب خواهد بود، اضافه کرد: به 
تعداد کلاس ها در حال ساماندهی معلمان هستیم.

مدیرکل آموزش وپــرورش مازندران با اعلام اینکه 
تعمیر، تجهیز و شاداب ســازی مــدارس و کلاس 
درس مهم اســت، گفت: باید جلــوه ای از فضای 
آموزشی اســتاندارد را برای دانش آموزان به وجود 
آوریم.کمالی ادامه داد: طرح های مختلفی در دست 
اقدام داریم، از جمله طرح ها، طرح شهید عجمیان 
بوده که در قالب این طرح امســال ۲ هزار و ۸00 
کلاس درس بهســازی می شــوند.وی یادآور شد: 
100 گروه جهادی بــا آموزش وپرورش به صورت 
خودجوش همکاری می کننــد و همه مدیران نیز 
به صورت داوطلبانه در حال تلاش هستند.مدیرکل 
آموزش وپرورش مازندران با اشاره به اینکه بازگشایی 
مدارس با رشادت ها و حماسه ها جوانان این مرزوبوم 
مصادف شده است، تصریح کرد: وظیفه داریم این 
فرهنگ ایثار و مقاومت را به نسل های آینده منتقل 
کنیم؛ چراکه وظیفه آموزش وپرورش این اســت 
افرادی تربیت کنند که ظلم ســتیز، حماسه ســاز 
باشــند و مدارس تداعی کننده دفاع مقدس و آغاز 
سال تحصیلی اســت که تقارن کمالی بیان کرد: 
بحث نماز در آموزش وپرورش جدی گرفته شــود 
و یکی از جلوه های دین داری اقامه نماز اســت که 
در این زمینــه زنگ نماز را هم زمــان با زنگ دفاع 
مقدس و بازگشایی مدارس داشــته باشیم.وی با 

اشاره به اینکه کیفیت آموزشی نیاز به برنامه دارد، 
افزود: در برخی از شاخص ها از جمله میزان قبولی 
 دانش آمــوزان در کنکور سراســری و المپیادهای

 علمی است.
مدیــرکل آموزش وپرورش مازنــدران اظهار کرد: 
امســال دو دانش آموز مازندرانی حائز رتبه زیر 10 
شامل رتبه هفتم در گروه علوم تجربی و کسب رتبه 
۶ گروه زبان خارجه شدند.کمالی ادامه داد: درست 
است هدف ما کنکور نیست بلکه کنکور یک معیار 
و سنجش است.وی با اشــاره به اینکه امسال سه 
مدال در المپیاد کســب کردیم، تصریح کرد: طی 
سه یا چهار سال اخیر 5۴ مدال جهانی و کشوری 
به دســت آوردیم این نشــان دهنده برنامه ریزی 
آموزش وپرورش برای دانش آموزان است.مدیرکل 
آموزش وپرورش مازندران بیــان کرد: یادگیری را 
آسان کنیم و معلم و مدیر با مطالبه گری و همراهی 
خانواده ها دانش آمــوزان موفق عمل خواهند کرد.

کمالی با اشاره به اینکه مأموریت آموزش وپرورش 
تربیت انسان و ارتقای شایســتگی ها است، یادآور 
شد: معلمان، دانش آموزان را همانند فرزندان خود 
می بینند.وی بــا تأکید بر اینکــه منکر ضعف ها و 
مشکلات نیستیم، گفت: تلاش ما این است بتوانیم 
خدمت رســانی خوبی برای دانش آموزان داشــته 
باشــیم و همه باید در کنار هم نه تقابل هم شاهد 

موفقیت های دانش آموزان باشیم.
مدیرکل آموزش وپــرورش مازندران با اعلام اینکه 

مازنــدران جز پنج اســتان برتر کشــور در حوزه 
آموزشی محسوب می شود، تصریح کرد: 1۷ هزار 
و ۲00 کلاس دولتی داریم و مشکلی به نام کمبود 
معلم نداریم ولی سازماندهی و ساماندهی معلمان 
مورد تاکید است.کمالی در ارتباط با نگرانی برخی 
خانواده هــا در ارتباط با شــهریه دانش آموزان در 
مقطع آمادگی، گفت: تحصیــل دانش آموزان در 
پایه آمادگی اجبار نیست ولی در جامعه الزام عرفی 
اســت.وی در ارتباط با ســرانه آموزش وپرورش، 
گفت: سرانه امکانات در قالب امکانات و تجهیزات 
و مبالغ نقدی است که در قالب نیاز مدارس سرانه 
مدارس شاید کافی نباشد.مدیرکل آموزش وپرورش 

مازندران با اعلام اینکه بازماندگان تحصیل دلایل 
مختلف دارد، تصریح کرد: دلیل این نیســت شاید 
شــرایط خانواده به گونه ای نیســت کــه خانواده 
تمایل به تحصیل فرزند ندارند و دلیل این نیســت 
که آموزش وپرورش شــرایط تحصیــل را فراهم 
 نکرده اســت که در قالــب کارگروهــی این مهم 

دنبال می شود.
کمالی با بیان اینکه آماری از جاماندگان تحصیل در 
استان مازندران نداریم، گفت: در دوره های ابتدایی 
روستایی نداریم که معلم نداشته باشند که بر اساس 
سال گذشته مدارسی داریم که یک دانش آموز در 

حال تحصیل هستند.

مدیرکل آموزش وپرورش مازندران:

هیچ کلاس درسی در مازندران بدون معلم نخواهد بود

ســخنگوی شــورای اســلامی شــهر کرج در پایــان یکصد 
و هفتاد و نهمین جلســه رســمی شــورای اســلامی شــهر 
در جمــع خبرنگاران با اشــاره به لوایح و مصوبات این جلســه 
گفت: لایحه ۷0 میلیــارد تومانی ارزاق نیمه اول ســال جاری 
کارکنان مجموعــه مدیریت شــهری کرج که بــه صورت ذو 
 فوریتی تقدیم شورا شده بود، با اکثریت اعضای شورای اسلامی 

شهر تصویب شد.
علی قاسم پور افزود: همچنین لایحه شــهرداری در خصوص 
مجوز بند یک ماده ۳1 آئین نامه معاملاتی و از محل ردیف های 

بودجه سال 1۴0۳ نسبت به استفاده از شرایط مندرج در ماده 
۳1 قانون اصلاح و تســری آیین نامه معاملات شهرداری تهران 
به کلانشهرها تا سقف ۷0 میلیارد تومان توسط اعضای شورای 
شهر بررسی و لایحه شهرداری با اکثریت آرا اعضا شورای شهر 

موافقت و تصویب شد.
سخنگوی شــورای اســلامی شــهر کرج در بخش دیگری از 
ســخنانش در خصوص لایحه سفر شــهرداری به کشور چین 
نیز اظهار کرد: شــهرداری در نظر دارد نســبت به اعزام 5 نفر 
از اعضای شــورای اسلامی شــهر، شــهردار و مدیران مربوطه 

با هدف بازدید از تــوان فنی و تخصصی شــرکت های چینی 
در خصوص طراحــی و تولیــد ماشــین آلات تخصصی قطار 
شــهری و همچنین به منظور تعامل و ایجــاد روابط راهبردی 
فی مابین به مدت ۸ روز به کشــور چین اقــدام نماید که این 
 لایحه نیز پس از بحث و بررسی در صحن شــورا با اکثریت آرا 

به تصویب رسید.
 قاســمپور خاطرنشــان کرد: تمام هزینه های این سفر توسط 
پیمانکار قطار شهری تامین گردیده و شهرداری بابت هزینه های 

این سفر هیچگونه تعهدی ندارد.
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سید محسن موسوی: توزیع برق استان مرکزی به عنوان دستگاه 
برتر در گروه زیر بنایی و توســعه زیر ســاخت جشنواره شهید 

رجایی استان انتخاب شد.
طی مراسمی "فرزاد مخلص الائمه "استاندار مرکزی با اهدای 
لوح تقدیر و تندیس این جشنواره  از "محمود محمودی "مدیر 
عامل شرکت توزیع نیروی برق استان مرکزی تقدیر بعمل آورد.

در این تقدیر نامه آمده اســت: از آنجا کــه در پرتو تلاش های 
ارزشمند جنابعالی و همکاران محترمتان در ارزیابی عملکرد سال 
1۴0۲ ستاد جشنواره شهید رجایی استان به عنوان دستگاه برتر 
در گروه زیر بنایی و توسعه زیر ساخت انتخاب شده اید ،برخود 
لازم می دانم این موفقیت را تبریک عرض نموده از همت،تلاش 

خالصانه و اقدامات اثر بخش شما تشکر و قدر دانی می نمایم.

امید است با استمرار تلاش و تکاپوی ویژه در سال جهش تولید با 
مشارکت مردم موجب ارتقای کارآیی دولت،رضایت مردم و امید 

کالبد جامعه اسلامی شوید.
گفتنی است، شرکت توزیع با کسب 1۹۶۶،5 امتیاز در بین ۶۳ 
دستگاه اجرایی بالاترین امتیاز ارزیابی اســتان را کسب کرده 

است.
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کسب رتبه برتر توسط توزیع برق استان مرکزی در جشنواره شهید رجایی

استان ها

خبر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر آراء شماره های 1۴0۳۶0۳1۶01۴00155۴ و 15۷۶ مورخ 1۴0۳.0۴.۲۶ 
هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 
تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای کاوه مرادی فرزند یدالله بشــماره 
شناسنامه ۳۹۷ صادره از در ششدانگ دو قطعه زمین مزروعی به مساحتهای 
1۶۷۲.۸1 و 1۲51.5۹ متر مربع در پلاک 10۳ اصلی واقع در بخش سه حومه 
روستای دایی چی خریداری از مالک رسمی آقای اکبر فرهادی بان سوله محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴0۳/0۶/0۶
تاریخ انتشار توبت دوم : 1۴0۳/0۶/۲1

فرشاد نادری
رئیس ثبت اسناد و املاک

۲101  م الف

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 1۴0۳۶0۳1۶01۴001۸۳۹ مورخه 1۴0۳/05/1۸هیات 
اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای خانم محمد مراد کریمی فرزند عزیز بشماره 
شناسنامه ۳۳۶0۲۴0۳۷5 صادره از ســر پل ذهاب در ششدانگ ساختمان 
به مساحت 1۹۷.۹۸ متر مربع در قســمتی از پلاک 5555 فرعی از 11 و 1۹ 
اصلی واقع در بخش سه حومه به ادرس شهرک اسلامیه پشت مدرسه شهید 
باقر بابایی خریداری از مالک رسمی جمعیت هلال احمر محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴0۳/0۶/05
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴0۳/0۶/۲1

فرشاد نادری رئیس ثبت اسناد و املاک
1۹۶۶ م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 1۴0۳۶0۳۳101100۲۳0۴ مورخ 1۴0۳/05/1۸ هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای یزدان داوری بشناسنامه شماره 5۲۴۴ صادره 
از همدان فرزند رمضانعلی در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
در آن به مساحت 5۶۲/50 متر مربع که مقدار ۳15 متر مربع از باقیمانده 
پلاک ۴۳۳ فرعی از 1۴۴ اصلی )که در اجرای استاندارد سازی به پلاک 
۴۳۶۳ فرعی از 1۴۴ اصلی تغییر یافت ( و مقــدار ۲۴۷/50 متر مربع از 
پلاک شماره ۳1۸1 فرعی از 1۴۴ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای 
ایوب علی زاده و با مالکیت مالکیــن اولیه آقایان بهروز مصطفوی و ایوب 
علی زاده تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم .نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴0۳/0۶/05 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴0۳/0۶/۲1 

حسین رضا نوری شاد 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 
از طرف محمد ابراهیم بحیرایی 

شناسه آگهی1۷۷0۴۲۳ 
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بدون تجربه نخستين شكست، شما هيچ گاه 
به موفقيت نخواهد رسيد. هر كارآفريني را 
كه سراغ بگيريد، مي بينيد كه مدام با ترس از 
شكست در حال سر و كله زدن است. احساس 
ترس را مي توان يك مشكل به حساب آورد، 
چون ترس مي تواند به مرور بر همه چيز در 
زندگي تاثير منفي بگذارد؛ بهره وري شما را 
پايين بياورد، روياهاي تان را خراب  كند و شما 
را از ساختن كسب وكاري كه دوست داريد، 
باز  دارد. ترس لذت زندگي را مي ربايد. براي 
موفقيت در كارآفريني، هر طوري هست بايد 
بر ترس از شكســت فائق آمد. كارآفرينان 
موفق معمولا انسان هاي بي پروايي هستند 
كه از هيچ، كسب وكاري بنا مي كنند، صنايع 
را به هم مي ريزند، رســم و رسوم قراردادي 
را متحول مي كنند، فرهنگ  جديد شــكل 
مي دهند و زندگي  مــردم را بهتر مي كنند. 
ما دندان هاي مان را به هم فشــار مي دهيم، 
تمام توان مان را جمع مي كنيم، ذهن مان را 
متمركز كرده و تغيير ايجاد مي كنيم و گاهي 

مي ترسيم!
براي انجام دادن كارهاي بزرگ بايد بر ترس 
خود غلبه كنيد. ترس يك مشكل يا مساله 
مربوط به كســب وكار نيست. نمي توانيد با 
خرج  كردن پول بيشــتر يا ساعات اضافي 
كار كردن يا خريد يــك نرم افزار يا حتي 
برون سپاري امور اين مشــكل را برطرف 
كنيد. غلبه بر ترس از شكســت راه هاي 
مختلفي دارد كه در ادامه به 4 روش اثربخش 

از بين آنها اشاره مي شود.

  ۱. باور قلبي به اينكه شكست به هر حال 
اتفاق مي افتد

ما از موضوعات ناشناخته مي ترسيم. فكر 
اينكه آيا نتيجــه كارآفريني ما به موفقيت 
كسب وكارمان ختم مي شود يا شكست در 
انتظار ماست؟ فكر كردن به اينكه آيا همه 
انرژي من يك جايي به اتمام خواهد رسيد يا 

مي توانم از اين كارزار كسب وكار جان سالم 
به  در ببرم؟ چقدر سود يا ضرر مالي در انتظار 

من است؟
براي برطــرف كردن ترس خــود، بياييد 
عامل ناشناخته اي كه باعث به وجود آمدن 
احساس ترس مي شود را از سر راه  برداريم؛ 
چگونه؟ براي خود ايمان قلبي ايجاد كنيد كه 
شما بالاخره شكست خواهيد خورد. ما بايد 
طرز فكرمان نســبت به شكست را اصلاح 
كنيم. ممكن است شما در شروع راه اندازي 
يك شركت يا جذب سرمايه شكست خورده 
باشيد، اما هميشه بايد به چيزي كه در اين 
راه به دســت آورديد، نگاه كنيد. شما بعد 
از تجربه شكســت، يك قدم به موفقيت 
نزديك تر هســتيد. درس هاي باارزشي 
فراگرفته ايد و تجربه و دانش بيشــتري به 
دست آورده ايد. توماس اديسون گفت: »من 
مسيرم به موفقيت را با شكست هموار كردم.« 
تپه اي از شكست مي تواند به كوهي از موفقيت 
تبديل شود. پس به ميدان برويد و شكست 
بخوريد! حتي از آن بهتر، تا جايي كه مي توانيد 
سريع تر و زودتر شكست بخوريد. شكست 
موقتي است، اما موفقيت دائمي است. به جاي 
برگشتن و فرار از شكست به سوي آن بدويد. 
اطمينان داشته باشيد كه شما به سمت فاجعه 

نمي دويد؛ به سمت موفقيت مي دويد!

   ۲. علت اصلي ترس خود را بيابيد و آن را 
برطرف كنيد

وقتي ما از شكست مي ترسيم، در نقطه اي حياتي 
از پيشرفت هستيم. پيش خود اعتراف مي كنيم 
كه يك چيزي، يك قدرتي از ما بزرگ تر است. در 
اين مورد خاص، آن قدرت بزرگ تر، ترس ماست. 
يك قدم به عقب برداريد و از خود اين ســوال را 
بپرسيد: »من واقعا از چه مي ترسم؟« ترس، يك 
پاسخ دقيق و روشن براي اين سوال نيست. چيز 
بيشتري وجود دارد؛ يك موضوع مستحكم. به 
فكر كردن ادامه دهيد و هر آنچه باعث ترس شما 
مي شود را فهرست كنيد: 

- من مي ترســم كه به قدر كافي سرمايه 
جذب نكنيم.

- من مي ترسم بهينه سازي موتور جستجو 
را خراب كنم.

- من مي ترسم توليدكننده ها به ضرب العجل 
توليد نرسند.

 - من از نداشتن شــبكه ارتباطي گسترده
 مي ترسم.

- مــن مي ترســم بازاريابــي محتوايم 
به دردنخور باشد.

الان كمي بهتر شــد. حالا ســعي كنيد 
ترس هاي تان را به اهــداف واقعي خود در 
كارآفريني و چالش هاي محكم مســير، 
مرتبط كنيد. كار ساده اي نيست و به تمرين 
نياز دارد، ولي زماني كه ياد گرفتيد منشــأ 
ترس خود را بيابيد راحت تر مي توانيد آن 

را برطرف كنيد. 

  ۳. هرگز از پيگيري اهداف خود دست 
نكشيد

ترس شــما هرگز نبايد اهداف تان را از بين 
ببرد يا تحت تاثير قرار دهد. به همان نسبت 
كه ترس شــما بزرگ و واقعــي به نظرتان 
مي رســد، روياها و اهداف تان هم بزرگ و 
واقعي هســتند؛ پس كوتاه نياييد. وقتي 
بپذيريد شكســت وجود دارد و به هر حال 
ممكن اســت پيش بيايــد، خيلي زودتر، 
برنامه اي براي دوباره برخاســتن تدارك 
مي بينيد. حتي كســب وكاري ديگر براي 
شروعي مجدد، هدفي ديگر براي دستيابي 
و چالشي متفاوت براي غلبه كردن. وقتي 
به اين باور برســيد، حتي اگــر بدترين 
ترس هاي تان تبديل به واقعيت شــوند، 
هميشه هدفي براي پيگيري خواهيد داشت. 

  4. كاري را كه از آن مي ترســيد، انجام 
دهيد

وقتي همان كاري كه از آن مي ترسيد را انجام 
مي دهيد، ترس فرار مي كند. از شكســت 

مي ترسيد؟ پس برويد و شكست بخوريد. 
ما معمولا به طرز عجيبي از همان چيزي كه 

بيشتر مي خواهيم،
 بيشتر مي ترسيم. اگر تنها باور كنيم كه روي 
ديگر ترس ما موفقيت اســت آنگاه تمايل 
بيشــتري براي انجام آنچه از آن مي ترسيم، 
خواهيم داشــت. البته گفتن اين حرف ها و 
نوشتن اين موارد از انجام آنها خيلي راحت تر 
است. اساســا انجام دادن هرگز كار آساني 

نيست؛ اما پرپاداش است.
 Inc.   :منبع
ترجمه: روزآفرين

4 راه غلبه بر ترس از شكست در كارآفريني

بازاريابي مويرگي چيست؟
بازاريابي مويرگي شامل توزيع مويرگي رساندن 
محصولات تا آخرين فروشنده است. مويرگ ها، 
رگ هاي كوچكي هستند كه وظيفه رساندن خون 
به سلول ها را بر عهده دارند و با اين استعاره، نظام 
توزيع مويرگي شكل گرفته است. توزيع مويرگي 
نظام و تفكري است كه بايد در تمام بنگاه هاي 
اقتصادي مورد توجه جدي قــرار گيرد. توزيع 
مويرگي فقط خاص شركت هاي عرضه كننده 
محصولات صنايع غذايي و بهداشتي و آرايشي 
نيست. بازاريابی مويرگی  به شرط زمينه سازی و 
پياده سازی درست آن در مرحله  تدوين استراتژی 
و همخوانی آن با ساير تاكتيک ها نظير ارتباطات، 
قيمت گذاری و... و از همه مهم تر جذب و آموزش 
بازاريابی صحيح منابع انسانی شايسته، مزايای 

فراوانی خواهد داشت كه عبارتند از: 
۱-  جمع آوری اطلاعات دقيق تــر و به روزتر 

از بازار
۲- پوشش بيشتر بازار

۳- ارتباطات گسترده تر با مشتريان
۴- كاهش ريسک از دست   دادن مشتری 

۵- كاهش سوختی پول
۶- افزايش قدرت چانه زنی شركت

۷- كاهش احتمال شكل گيری رقبای جديد
۸- كاهش امكان زيرفروشی

۹- جريان دائم نقدينگی
۱۰-  امكان تفويض اختيار بيشتر به شعبات

۱۱- گسترش سهم بازار در بين عاملان فروش 
بيشتر و ياوران بيشتر در بازار

۱۲-افزايش چابكی سازمان و امكان سريع تر 
پياده  شدن تفكرات شركت در بازار

۱۳- پيشينه ســازی فروش بــا به كارگيری 
نيروهای شايسته و آموزش مناسب آنها

۱۴- ارائه   خدمات بهتر و بيشتر به مشتريان با 
سرعت مناسب 

۱۵- افزايش انعطاف پذيری در برابر تغييرات 
احتمالی بازار

۱۶- كنترل بيشتر بر هويت برند
۱۷- همترازی بيشــتر هدف های شركت با 

هدف های مشتريان 
www. qmpmarketing. com

مفاهيم بازاريابي مهارت هاي مديريتي

مســاله مهمي كه اين 
روزهــا در دوره ها 
و مشــاوره هاي 
سازماني بسيار 
بــا آن روبه رو 
 ، م مي شــو
اين اســت كه 
برخــي مديران 
نســبت به كاركنان خود 
كاملا بي اعتمادند و گمان مي كنند 
كه كاركنان اصلا آنها را درك نمي كنند و 
آنطور كه آنها مي خواهند، كار نمي كنند؛ ازاين رو 
سرخورده شده اند. شما به عنوان يك مدير بايد هرگونه 

احساس ياس، نوميدي و بي اعتمادي نسبت به كاركنان 
خود را كه مبناي آن چيزي جز »هوس واهي ســازمان 
كامل« نيست، از خودتان دور كنيد. توجه داشته باشيد، 
اين ديدگاه كه گاهي اوقات ما انسان ها اساسا غير قابل 
اعتماد هستيم و بايد مجبورمان كنند تا از طريق دستور، 
اجبار و خطوط اقتدار وظيفه مان را انجام دهيم را بايد كنار 
بگذاريد و به جاي آن بايد ايمان تان را نسبت به انسان ها 
محكم نگاه داريد و به اين علم و ايمان داشته باشيد كه 
انسان ها، همه مشتاق فراگيري و مستعد گذشت و تعالي 
و احساس مسئوليت فردي هستند. بنابراين اين پديده 
خيالي و واهي، اقتدار برمبناي قدرت مقام را با واقعيت 

ملموس اقتدار برمبناي اعتماد و اعتبار جايگزين كنيد. 
@PracticalManagement

به انسان ها  ايمان داشته باشيد
نقش خانــواده، مدرســه و پليس در پيشــگيري از 

آسيب پذيري دانش آموزان
دانش آموزان ســرمايه هاي فرداي جامعه هستند كه سرمايهگذاري براي 
آموزش و پرورش آنان، اصلي تريــن وظيفه نظام آموزشــي و والدين به 
صورت توأمان است. ســرمايهگذاري بلندمدتي كه مستقيما بر پيشرفت 
و سلامت جامعه تاثيرگذار اســت. گذشــته از امر آموزش كه به صورت 
رسمي انجام مي پذيرد، پرورش و تربيت كودكان امر مغفول مانده اي است 
كه هم از طرف سيستم رسمي و هم از طرف خانواده ها كمتر به آن توجه 
مي شود. از طرفي سبک زندگي مدرن امروزي به ايجاد شكاف عاطفي ميان 
والدين و فرزندان منجر شده كه توجه كمتر خانواده را به تربيت و پرورش 
فرزندان در پي داشته است. علاوه بر اين موارد پيچيدگي و تغييرات مداوم 
اجتماعي، جامعه را مستعد انواع آسيب ها مي كند و دانش آموزان، اين نسل 
نوپا را در معرض اين معضلات اجتماعي قرار مي دهد.  نيروي انتظامي به 
عنوان يكي از نهاد هاي رسمي كشور با توجه به دانش، دسترسي به آمار و 
تجارب چندين ساله خود در چارچوب راهبرد پيشگيري اجتماعي مبتني 
بر تعامل منطقي و دوســويه، به ويژه با آموزش و پرورش، از هيچ تلاشي 

دريغ نمي كند. 

 رفتارهاي مخاطره آميز كودك در نقش عابر پياده
- دويدن ناگهاني به سمت خيابان

- رها كردن دست بزرگ تر خود هنگام عبور از خيابان
- عبور از خيابان از محل هاي غيرمجاز

- بي توجهي به چراغ عابر پياده
- بازي كردن در خيابان

- شوخي كردن در سطح سواره رو
- دويدن به دنبال وسيله نقليه

- مطالعه در خيابان
- قدم زدن چند نفره در سطح سواره رو

- عجله هنگام گذشتن از سطح سواره رو
- عبور در شب از خيابان با لباس تيره و در روشنايي ناكافي

- توجه نكردن به جهت حركت وسايل نقليه در خيابان
- عبور كردن از جلوي وسيله نقليه عمومي 

- عبور از محل پيچ كه در آن رانندگان فاقد ميدان ديد مناسب هستند
- پريدن از نرده هاي وسط خيابان

 رفتارهاي كودك در نقش سرنشين
- نبستن كمربند ايمني در خودرو

- نشستن در صندلي جلو
- گفتگو با راننده

- بازي كردن با دنده و فرمان خودرو
- باز كردن در خودرو قبل از توقف كامل

- مسدود كردن ديد پشت سر راننده
- تشويق راننده به تند راندن و صحبت كردن بيش از حد با راننده

- شلوغي و ايجاد سر و صدا در سرويس مدرسه

  پيشنهادهايي براي اصلاح رفتار كودكان
 گام نخست آموزش ترافيک از خانواده آغاز مي شود و اگر افراد خانواده با 
فرهنگ ترافيک آشنا شوند و در رفتار خود آن را رعايت كنند، مي توانند بر 

فرزندان خود نيز تاثير بگذارند. 
 مرحله دوم آموزش در مهدكودك هاست. مربيان مهدكودك مي توانند به صورت 
نظري و عملي كودكان را با عبور و مرور و خطراتي كه آنها را تهديد مي كند، آشنا 

سازند. مي توان از بازي ها و اشعار و نقاشي براي آموزش بهره گرفت. 
مرحله ســوم آموزش، زماني اســت كه كودك وارد دبستان مي شود. اين 
مرحله در صورت عدم توجه كافي مي تواند خطرناك ترين مرحله باشــد، 
زيرا عوامل گوناگوني در اين گروه سني موجب افزايش خطرات مي شود، از 
جمله طولاني بودن و خطرزا بودن مسير خانه به مدرسه، بازيگوشي كودك، 
شوخي با همكلاسي ها، تمايل به تنهايي رفتن و به طور مستقل كار كردن.  
پيشنهاد مي شود اوليا ضمن شناخت مسير ايمن خانه و مدرسه، چند روز 
اين مســير را به همراه فرزند خود طي كنند تا كودك با مشكلات مسير 
آشنا شود و يک روز هم مي توانند بي آنكه كودك بفهمد، مراقب او باشند. 

 مرحله چهارم زماني است كه كودك وارد دوره راهنمايي مي شود. در اين 
مرحله از آموزش، مدرسه نيز مسئوليت هماهنگي با اوليا را دارد. بايد ضمن 
انتخاب گذربان يــا پليس براي كمک به دانش آمــوزان براي عبور ايمن، 

دانش آموزان را فعالانه درگير كرد. 
 از اوليا و مربيان انتظار مي رود كه آداب و رسوم رايج پذيرفته شده از جمله 
فرهنگ ترافيک را به كودكان آموزش دهند. آنان بايد به اتفاق كودكان در 
معابر حاضر شــوند، پياده رو و انواع خطوط عرضي و طولي مانند خطوط 
ايست و گذرگاه عابر پياده، انواع چراغ هاي راهنمايي )ويژه عابران و وسيله 
نقليه( تابلوها و پل هاي روگذر عابران را معرفي كرده و مفاهيم هركدام از 
آنها را بازگو كنند، چگونگي عبور از ايــن محل ها به خصوص خيابان هاي 
يک طرفه و دوطرفه را تعليم دهند و تمام خطرات و سوانحي كه در صورت 
عدم رعايت قوانين، جان آنان را تهديد مي كنند را بازگو كرده و با توجه به 
سن و ميزان يادگيري و موقعيت اجتماعي كودكان، تمام زواياي موضوع 
را براي آنها تشــريح كنند.  با همه اينها نقش خانواده از ســاير نهادهاي 
جامعه در اين زمينه مهم تر است؛ بدون شک آموزش فرهنگ ترافيک به 
كودكان كه گاه از سوي پليس، مدرسه و ساير گروه هاي اجتماعي تدارك 
ديده مي شود، بدون هماهنگي و اتفاق نظر با خانواده، بي تاثير خواهد بود.  
موضوعاتي كه مطرح شــد، مســائل مربوط به حوزه ترافيک بود؛ مسائل 
ديگري هم وجود دارد كه مي تواند براي كودكان در مسير خانه به مدرسه 
يک تهديد محسوب شــود. شــايد مطرح كردن همه خطرات به تفصيل 
ضرورتي نداشته باشــد؛ اما به صورت تيتروار به راهكارهاي مقابله با اين 

تهديدها اشاره مي كنيم: 
- به كودكان مان تاكيد كنيم كه به هيچ وجــه از افراد غريبه هديه يا مواد 

خوراكي قبول نكنند. 
- به آنها بياموزيم كه هرگز سوار اتومبيل يا موتورسيكلت افراد غريبه نشوند. 

- از فرزندان مان بخواهيم كه حتــي كوچک ترين خطرها و تهديدهايي را 
كه از سوي ديگران در مسير مدرســه با آن مواجه مي شوند، به خانواده و 

مسئولان مدرسه اطلاع دهند. 
- وقت  شناســي و نظم را به فرزندان مان بياموزيم و به آنها تاكيد كنيم كه 

بلافاصله پس از تعطيل شدن مدرسه، به منزل مراجعه كنند. 
- بــه كودكان مان تاكيد كنيم كه تحت هيچ شــرايطي از وســايل نقليه 

شخصي ديگران براي عبور و مرور استفاده نكنند. 
- كودكان مان را از مســائلي كه در حوزه مســائل اخلاقــي آنها را تهديد 

مي كند، بدون انتقال ترس و با بياني مناسب آگاه كنيم. 
تهيه كننده: معاونت اجتماعي فاتب- اداره آموزش و مشاركت 
عمومي

امنيت
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